
XXXIII. évfolyam, 2021–4. április

Ezernyi tojás került a város tojásfájára 
A képen Galántainé Pivarcsi Eszter és Németh-Garami Helga. Írásunk a 10. oldalon.

Áldott  ünnepet,  Soltvadkert!Áldott  ünnepet,  Soltvadkert!



2021. április

2 3

2021. április FÓKUSZBANKÜLÖNLEGES

Több száz fát ültetnek
a tó körül 

Akikre büszkék lehetünk
KITÜNTETÉSEK A NEMZETI ÜNNEPEN

A fák kivágása mindig borzolja a kedélyeket, hiszen szemünk lát-
tára tűnnek el az árnyat adó és főként a tiszta levegőt biztosító 
lombkoronák. Egy-egy méretes példány a fajtájától függően hosz-
szú évek, évtizedek elteltével nő tekintélyessé. Nyilván hiányzik a 
szemünknek, a lelkünknek is a velünk együtt „öregedő” fa vagy 
fák sokasága. Schnürlein Andor, a Komszolg Kft. vezetője maga is 
nehéz szívvel válik meg a kivágásra ítélt fáktól, ugyanakkor sokkal 
fontosabbnak tartja az újak telepítését.

– Szeretném leszögezni, hogy egyetlen 
fa kivágása sem haszonszerzés céljá-
ból, üzleti érdekből történik. Számom-
ra is kedves, régi, még ifjúkoromat is 
idéző fák szükségszerű cseréjéről 
van szó, amelyek balesetveszélyessé 
váltak. Noha a nagyközönség ezt sok-
szor nem így látja, de higgyék el, hogy 
nem spontán történnek a kivágások, 
hanem szakemberek bevonásával vé-
gezzük ezeket a munkálatokat. Külön 
szeretném kihangsúlyozni a csere 
szót, mert határozott álláspontunk és 
törekvésünk, hogy minden kivágott fa 
helyett újakat ültetünk, mint ahogyan 
ez most márciusban is jól láthatóvá 
vált. Az önkormányzat még tavaly 
nyáron eredményesen pályázott egy 
településfásítási programban, melynek 
köszönhetően harminc fát ültetünk 
Vadkerti-tó körül. Az első körben tíz 
platánfát, tíz keskenylevelű kőrisfát 
és tíz nyírfát ültettünk el. A faültetés 
folyamatos, a strand területén, a Platán 

téren a kemping parkolóknál több száz 
fa kerül elültetésre, már saját beruhá-
zásból, a kerítés mellett pedig pukka-
nó dudafürt díszcserjéket ültetünk. 
Szeretnénk barátságossá, mindig szeb-
bé tenni a Vadkerti-tó környezetét. 

Természetesen az öntözésüket illetően 
is igyekeztünk előrelátó módon, cső-
rendszerrel ültetni a fákat, ami egye-
nesen a gyökérzethez juttatja a vizet. 
Nagyon bízunk abban, hogy a járvány 
szigorításaiból felszabadulva ismét 
sokan keresik fel a tó partját. Ezúton 
is szeretném felhívni a soltvadkertiek 
figyelmét a Vadkert kártyára, ami 50 
százalék kedvezményt biztosít a helyi 
lakosságnak, de az egyéb belépési 
kedvezmények mások számára is lehe-
tőséget adnak arra, hogy a számukra 
legoptimálisabb belépőjeggyel töltsék 
nálunk az időt – mondta Schnürlein 
Andor.

-sé-

Nemzeti ünnepünk alkalmából országos rangú elismerésekre is 
büszke lehet városunk. A kitüntetettek ugyan nem itt élnek, de éle-
tük meghatározó állomása Soltvadkert. Kemény Lajos professzor 
úrnak különösen, hiszen ide köti a szülői ház, a gyermekkori múlt. 

Magyarország köztársasági elnöke 
március 15. alkalmából kitüntetéseket 
adományozott. 
Nagy örömünkre Széchenyi-nagydíjat 
kapott dr. Kemény Lajos Batthyány-
Strattmann László-díjas orvos, a Ma-
gyar Tudományos Akadémia levelező 
tagja, a Szegedi Tudományegyetem 
Szent-Györgyi Albert Klinikai Köz-
pontja Bőrgyógyászati és Allergológiai 
Klinikájának igazgatója, tanszékveze-
tő egyetemi tanára. A köztiszteletben 
álló, ismert és elismert orvos Magyar-
ország számára kivételesen értékes 
tudományos pályafutása során a bőr és 
a mikrobák közti kommunikációban 
központi szerepet játszó mechanizmu-
sok feltárása, illetve a bőrbetegségek 
kezelésére szolgáló, új fényterápiás 
eljárások kidolgozása terén elért ered-
ményei, valamint a bőrgyógyászat és 
a klinikai immunológia oktatásában 
végzett magas színvonalú munkája el-
ismeréseként kapta meg a legnagyobb 
magyarról elnevezett díjat.
Kemény professzor úr hosszú ideig 
Soltvadkerten is fogadta a betegeket 
magánrendelőjében. Édesapja, Ke-
mény Lajos városunk díszpolgára, 
aki 1997-ben vehette át a megtisztelő 
elismerést. Lajos bácsi már Szegeden 
él és Isten segítségével május 12-én 
tölti be 97. életévét, ezzel a legidősebb 
díszpolgárunk.
A Magyar Érdemrend középkeresztje 
polgári tagozata kitüntetést kapta 
Gáncs Péter, a Magyarországi Evangé-

likus Egyház nyugalmazott püspöke, a 
Magyar Bibliatársulat elnöke, a ma-
gyar állam és az evangélikus egyház 
közötti párbeszéd elmélyítésében, il-
letve az egyház oktató-nevelő szolgála-
tának kiszélesítésében vállalt szerepe, 
valamint a jövő lelkészeinek felkészíté-
sét segítő tevékenysége elismeréseként. 

Gáncs Péter gyakran megfordult vá-
rosunkban, és hirdette Isten igéjét az 
evangélikus templomban, jól ismeri őt 
a helyi keresztyén közösség.            -sé-

Kiemelt projekt a Budapest–Belgrád vasútvonal
Az már nem most dőlt el, hogy zöld utat kap a Budapest–Kelebia 
határátkelő közti 150. számú vasútvonal fejlesztése, de a napokban 
hozott kormányrendelet szerint a sorompó is felnyílt, kezdődhet az 
érdemi munka. Amint azt Font Sándor országgyűlési képviselőnk 
több hírportálon is nyilatkozta, nemzetgazdasági szempontból ki-
emelt jelentőségű üggyé nyilvánította a kormány ezt a projektet az-
zal a rendelettel, ami felgyorsítja az eseményeket. 

Amint azt a politikus hangsúlyozta, 
egyfajta akadálymentesítésről van szó, 
ami azt jelenti, hogy a hatósági eljárá-
sok, amelyek meg kell, hogy előzzék 
a beruházást, elsőbbséget élveznek. 
A környezetvédelmi hatásvizsgálat, 
régészeti feltárás mellett számos egyéb, 
közel harminc hatósági beavatkozásra, 
engedélyre van szükség. Ezek a beruhá-
zás nyomvonalán, valamint a szintén e 
rendeletben kijelölt, a nyomvonalon 
fekvő települések bel-, illetve külterü-
letén lévő, több száz ingatlanon folyó 
munkára vonatkoznak, amely többek 
között Soltvadkertet és környékét is 
érinti. Ezeken az ingatlanokon a te-
lekalakítási eljárásban hozott döntés 
véglegessé válása után indulnak meg 

a beruházásban kijelölt feladatok. Font 
Sándor azt is elmondta, hogy hosszú és 
küzdelmes előkészítő munkán vannak 
túl. Hangsúlyozta a vasútvonal nemzet-
gazdasági jelentőségét, illetve az érintett 
települések életére, gazdaságára kifejtett 
pozitív hatását.  A két nyomsávon 160 
km/ óra sebességet biztosító vasútvo-
nal a görög Pireus kikötőt köti össze 
Kínával. A vasútvonallal Magyarország 
kínálhatja majd az áruk leggyorsabb 
szállítási útvonalát a görögországi 
kikötők és Nyugat-Európa között. 
A korszerűsítés révén nyolcról három 
és fél órára csökkenthető a Budapest–
Belgrád közötti menetidő, jelentősen 
gyorsul a Balkánra tartó, illetve az 
onnan érkező forgalom. A beruházás 

590 milliárd forintba kerül, melynek 
finanszírozására a kínai Eximbankkal 
kötött megállapodást a magyar állam 
tavaly áprilisban. Eszerint a költségek 
85 százalékát fix kamatozású hitelből, a 
fennmaradó részt saját forrásból teremti 
elő. Korábban még 2023-ra tervezték a 
beruházás befejezését, ami a jelenlegi 
álláspont szerint 2025.  Soltvadkertet 
érintően a várost elkerülő út hama-
rosan kezdődő építése és a vasútvonal 
kialakítása szoros összefüggésben van, 

hiszen több ponton, így Soltvadkerten 
is felüljárók biztosítják majd a bizton-
ságos közlekedést. Arra még nincs hiva-
talos válasz, hogy a gyorsvasút megállói 
mely településeket érintik. Erős a lobbi, 
hiszen a megállóhelyeken áruátrakó 
lesz, a szállított termékek gyártási folya-
matába beiktatható munkafolyamatok 
pedig a térség munkaerőpiaci helyzetére 
is komoly hatással lehetnek.

–séva–
Forrás: mti, kalohírek 

Milliós adomány a rászorulóknak 
NEHÉZ HELYZETBEN TELNEK A MINDENNAPOK

Másfélezer adag bébiételt, italt és 
egyéb táplálékkiegészítőket ado-
mányozott a Rászoruló Magyaro-
kért Egyesület Soltvadkertnek. Az 
adományt az Egyesített Szociális 
Intézmény vezetője, dr. Lacziné 
Ritter Andrea és munkatársai vet-
ték át.  Amint azt Ritter Andrea el-
mondta, a védőnőkkel együttmű-
ködve osztják szét a családoknak 
a nagylelkű ajándékot.

Nehéz időszakot élnek át az Egyesí-
tett Szociális Intézményben, hiszen 
a járvány miatt nem járhatnak be 
az idősek. Természetesen tartják a 
kapcsolatot mindenkivel, és sok eset-

ben a  lelket is tartani 
kell, mert a pandémia 
mentális kára minden 
eddiginél nagyobb. Az 
intézmény munkatársai 
változatlanul végzik a 
házi gondozást, ápolást, 
a családok segítését. 
A kollektíva fele már 
átesett a betegségen. 
Amint azt az igazgatónő 
elmondta, védőfelszere-
léssel ellátja őket a kor-
mányhivatal, de nagy szívfájdalomnak 
nevezte, hogy a védőoltásokról, a 
szociális ágazat védelméről nem esik 
szó, holott a legveszélyeztetettebb 
korosztállyal dolgoznak. Mint mond-
ta, nyárra már terveznek közösségi 
programot időseknek, gyerekeknek 
egyaránt. –Az adománynak nagyon 
örülünk, és hálásak vagyunk, hiszen 
sok család van nehéz élethelyzetben – 
mondta Ritter Andrea. 
Virág Tibor, az egyesület elnöke sze-
mélyesen szállította a helyszínre a két 
raklapnyi adományt. Nagy rutinnal 
pakolt, miközben elmondta, hogy az 
egyesületet az elmúlt évben alapították 
azért, hogy minél több rászoruló ma-

gyar családon segíthessenek határon 
innen és túl.  A nemzetközinek számí-
tó egyesület már több mentőakciót is 
szervezett. A tartós élelmiszer mellett 
ruházattal, bútorokkal, eszközökkel, 
gyakorlatilag minden szükséggel 
ellátják a szegény sorsú családokat, 
időseket, magányosan élő rászoru-
lókat. Ehhez minden kapcsolatot 
megkeresnek, de felajánlásokat is jó 
szívvel fogadnak.  A mostani, egymil-
lió forintot is meghaladó adomány az 
Európai Misszión keresztül érkezett, 
kiváló minőségű és márkajelzésű, 
hosszú szavatossági idejű, melyből 
még a szociális intézménybe is jutott. 

–séva–

Méltó 
emlékezés

Nemzeti ünnepünkön a város képvise-
lő-testületének néhány tagja emlékezett 
a 48-as forradalom és szabadságharc 
173. évfordulóján.  A Szent Korona 
Cukrászda adott otthont a programnak, 
amit a Gyöngyáz Kulturális Központ 
állított össze. Temerini Ferenc polgár-
mester ünnepi beszédét a kábeltelevízi-
ón keresztül követhette a lakosság, mint 
ahogyan az ünnepi műsor is megtalál-
ható a helyi tv, illetve a Gyöngyház Kul-
turális Központ youtube csatornáján. 
Az emlékezés koszorúit is elhelyezték 
a pártok, civil szervezetek képviselői 
a 48-as emlékműnél. Remélhetőleg 
jövőre városi, közösségi szinten tart-
hatjuk ünnepeinket, rendezvényeinket. 
A járvány azonban arra nem jogosít fel, 
hogy elfeledjük mindazt akár kis időre 
is, amit őseink, elődeink tettek értünk 
és gyermekeinkért.

Javítják a kalandparkot
A Komszolg Kft. folyamatosan végzi a 
kalandpark karbantartását, felújítását, 
festését, az eszközök, játékok fertőtle-
nítését. A jogszabályi előírások nem 
teszik lehetővé az áprilisi nyitást, de 
amint megszűnnek a szigorítások, 
kinyitja kapuit és várja a családokat, 
a gyerekeket, csoportokat. Amint 
arról már korábban beszámoltunk, a 
kalandpark látogatása ingyenes lesz, 
és új elemekkel is gazdagítják. A város 
honlapján és a Vadkerti-tó facebook 
oldalán folyamatos lesz a tájékoztatás.

-é-
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Az élet él és élni akar
ÜNNEPI GONDOLATOK HÚSVÉTRÓL, HITRŐL, HAGYOMÁNYOKRÓL 

A Vadkerti Újság éppen húsvétra, a kereszténység legnagyobb ün-
nepére kerül az Önök postaládájába. Remélhetőleg nem csak ér-
dekes, de értékes és hasznos olvasnivalóval. Miről is szólhatnánk 
legtöbbször mostanában, mint azon reményünkről, hogy véget ér 
ez a nyomasztó állapot. Ehhez nélkülözhetetlen erő a hit még ak-
kor is és ott is, ahol tragédiákat élnek meg családok. Mindenkinek 
saját belátása és döntése persze hitbéli meggyőződése, léte vagy 
nemléte. A keresztény világ mindenesetre ünnepel és hirdeti, hogy 
kereszthalálával Jézus ugyan nem szabadította meg a világot a 
szenvedéstől, de megváltotta minden ember bűnét, feltámadásával 
pedig győzelmet aratott a halál felett. 

A Gyöngyház Kulturális Központ 
ünnepi összeállításában Krisztus 
kereszthalálára és feltámadására em-
lékezvén Homoki Pál, a soltvadkerti 
Evangélikus Egyházközség esperese, 
dr. Jeney Gábor, a soltvadkerti Római 
Katolikus Egyházközség plébánosa és 
Pazdernyik Pál, a Magyar Pünkösdi 
Egyház Soltvadkerti Gyülekezete lel-
kipásztora igehirdetését kísérhetik fi-
gyelemmel húsvéthétfőig minden este 
a Soltvadkert Televízióban 19 órakor. 
Szó esik a böjt fogalmáról és jelen-
tőségéről, arról, hogy Jézus miként 
szabadít meg a bűntől, és húsvét leg-
fontosabb üzenetét is hallhatjuk, ne-
vezetesen: az élet győzelme a halálon.

HÚSVÉTI NÉPSZOKÁSOK, 
ÉS AMIT AZ ÜNNEPRŐL

TUDNI ILLIK 
A húsvét a tavaszvárás, a tavasz eljö-
vetelének ünnepe is, amelyet március 
vagy április hónapban a Hold állásá-
nak megfelelően tartanak.
A húsvét neve az azt megelőző idő-
szak, Jézus sivatagi böjtjének emlékére 
tartott negyvennapos nagyböjt lezá-
rulását jelzi. A katolikus keresztény-
ségben böjtnek nevezett, valójában 
„húshagyó” táplálkozási időszak után 
ezen a napon szabad először húst enni. 
Erre utal a magyar húsvét szó is: a hús 
magunkhoz vételének első napja.
A böjt utolsó hetének neve: „nagyhét”, 
a húsvét utáni hét húsvét hete, egyes 
magyar vidékeken „fehérhét” – fehér-
vasárnapig tart. 

A NAGYHÉT ELSŐ NAPJA, VI-
RÁGVASÁRNAP (MÁRCIUS 28.)

A virágvasárnapot megelőző hetet 
sokfelé „virághétnek” nevezték és a 
legjobb időnek tartották virágmagvak 
elvetésére.
Ahogyan a karácsonyhoz a fenyőfát 
társítjuk, úgy a húsvéthoz a barkát. 

De a legtöbben nem gondolkodunk 
el azon, miért is tesszük ezt. A barka 
tulajdonképpen azokat a pálmaágakat 
szimbolizálja, melyeket a – békés, és 
nem harcos szándéka jeleként – sza-
márháton érkező Megváltó Jézust 
ünneplő tömeg lengetett, amikor 
bevonult Jeruzsálembe. Erről 
az eseményről emlékezünk 
meg virágvasárnap, húsvét 
előtti vasárnap, amikor a 
templomokban barka-
szentelést is tartanak.

Az, hogy húsvétkor legyen 
otthon barka, azért fontos a 
néphagyomány szerint, mert ha 
a barkát a tűzhelybe dobják, az védel-
met ad a családnak a bajtól, jégveréstől 
és vihartól. A hazavitt barkát rendsze-
rint a házi oltárhoz tették.
A barkának gyógyító hatást is tulajdo-
nítottak egykor. Úgy hitték, ha gyógy-
szerként egy szem barkát lenyelnek, az 
segíthet a torokfájást és a gyomorbajt 
csillapítani. Egyes tájakon szalagokat 
kötöttek az ágakra, hogy a daganatos 
betegségeket gyógyítsák.

NAGYCSÜTÖRTÖK
Nagyhétben, azaz húsvét előtt legkö-
zelebb eső csütörtök. Népies nyelven 
zöldcsütörtök, minthogy ekkor vala-
mely zöldséges ételt szokás enni.

NAGYPÉNTEK 
Húsvét Jézus halálának és feltámadá-
sának, az emberiség megváltásának 
ünnepe. 
Maga a keresztre feszítés egy pénte-
ki napon zajlott, (mai ismereteink 
szerint i. sz. 33. április 3-án) és a 
feltámadás esett a harmadik napra, 
vagyis vasárnapra. Így Jézus kereszt-
halálára nagypénteken emlékezünk. 
Nagypéntek a protestáns egyház leg-
nagyobb ünnepe, náluk nem csupán 

gyásznap, ugyanis a népi hagyomány 
a megtisztulás és megújulás napjának 
is tekinti nagypénteket, de ez igaz az 
egész nagyhétre is. Nagypénteken 
Jeruzsálemben Isten bűn nélküli fia el-
szenvedte a mi Isten elleni lázadásunk 

ítéletét. Magára vállalta bűnein-
ket és azok büntetését. Helyet-

tünk szenvedett azért hogy 
így azt, aki hisz őbenne, 
már ne sújtsa Isten ítélete. 
Ez a helyettes elégtétel, a 
tökéletes bűnbocsánat-
kiváltás-megváltás Jézus 

Krisztus halálának valódi 
oka és célja.

NAGYSZOMBAT
ÉS HÚSVÉTVASÁRNAP

Nagyszombat Jézus sírban pihené-
sének ideje. A nagyszombat a 
húsvétvasárnapot megelőző 
nap a keresztény naptár-
ban. A húsvéti ünnepkör 
szent három napja közül 
– a nagycsütörtök és a 
nagypéntek után – ez az 
utolsó. A farsangi idő-
szak vége után a 46. nap. 
A hagyomány szerint ezen 
a napon Jézus Krisztus holtan 
feküdt sírjában, és nagyszombatról 
húsvétvasárnapra virradóan ünnepli 
a kereszténység Jézus feltámadását. 

Húsvéthétfő a húsvétvasárnapi főün-
nepet követő hét első napja. Az ün-
nepnek a keresztény egyházban nincs 
különösebb jelentősége, elsősorban 
népszokásairól híres.

1. A húsvéti locsolkodás
A mondák szerint a húsvéti locsolás 
eredete Krisztus feltámadására ve-
zethető vissza. A történet szerint a 
Jézus sírját őrző katonák igyekezték 
víz locsolásával távol tartani azokat 

az asszonyokat, akik a feltámadást 
észlelték, illetve a későbbiekben hir-
dették. Természetesen fűződnek egyéb 
legendák is a locsolkodás köré. 

2. A húsvéti tojások
A tojás a legrégibb húsvéti eledelek 
egyike, és egyúttal az újjászületés-
nek archaikus jelképe is: az egyházi 
felfogás szerint ahogyan a tojásból 
új élet kel, úgy támad föl Krisztus is 
sírjából az emberek megváltására, 
piros színében pedig Krisztusnak az 
emberiségért kiontott vérére utal a 
hagyomány.

3. Bárány 
A húsvéti bárány a keresztény ősegy-
ház egyik legrégibb, az apostolok ko-
rával egyidős szimbóluma. A húsvéti 

bárány Jézust jelképezi, hiszen 
Krisztus áldozati bárányként 

halt kereszthalált az embe-
riség megváltásáért, a mai 
napig Isten bárányának 
nevezik egyházi körökben.

Sajnos a locsolkodóknak 
sem kedvez a jelenlegi hely-

zet, és most az kevés hagyo-
mánytisztelő ifjú legény és férfi 

sem mehet locsolkodni, akik még jó 
szívvel kelnek útra, hogy el ne hervad-
janak a lányok. Természetesen a vírus 
a maga locsolóverseit is kitermelte, 
Légrády Andortól a televízióban is 
hallhatják akár hétfőn este.  

Pájer Ildikó/séva

Locsolkodni mennék, de minden hiába,
Megszállt mindenkit a karantén világa!
Csukd le a szemed és gondolj arra szépen,
Kopogok az ajtódon, most engedsz be éppen!
Előveszem kölnimet és meglocsollak online,
Ezen a húsvéton így frissül föl sok lány!
Lányok, asszonyok, ne búslakodjatok,
Jövőre, ígérem, duplán locsolkodok! 
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Ideje lenne komolyan venni a járványt Vírustagadóknak
RENGETEG A FERTŐZÖTT, HALADNAK AZ OLTÁSOK BEADÁSÁVAL JOBB FÉLNI, MINT MEGIJEDNI

Felújítják az utat
Kiskőrös irányába 

Hiszem, hogy egyszer történelemmé válik a jelenlegi lidércnyomás, 
egyszer nevetéstől, tánctól, zenétől lesz hangos a tér, megtelnek a 
cukrászdák, kávézók, talán még a maszkokat is fiókba tehetjük. 
Talán. Mert ha visszatér is az élet a régi kerékvágásába, semmi 
sem lesz ugyanaz, többé már semmi nem lesz a régi. Velünk marad 
ugyanis ennek a szörnyű járványnak az árnyéka, a maga összes 
hozadékával, tragédiáival, veszteségeivel, lelkünket nyomorító, 
testünket gyötrő hatásaival. 

Magam erőteljesen vallom, hogy nem 
szabad rettegésben élni, mert az aggo-
dalom, a félelem kiszorítja életünkből a 
reménységet, a hitet, ami nélkül viszont 
nem lehet továbblépni a nehézségeken. 
De nagyon azonosulok azzal a mondás-
sal is, hogy jobb félni, mint megijedni. 
Főként akkor, amikor számomra kedves 
ismerősök, barátok betegségéről kapok 
hírt, arról már nem is beszélve, amit 
személyesen át kellett élnem. És akkor 
látom a közösségi portálon fröcsögő, 
néha az ízléstelenségig süllyedő vírus-
tagadók bejegyzéseit, kommentjeit, az 
oltásokkal kapcsolatos nem tudásból 
származó butaságokat és irigykedem, 
hogy ők még nem élték át azt, amit saj-
nos nagyon sokan. Nem rettegtek 
a haláltól, mint oly sokan, köz-
tük például Kárász András 
alpolgármester, aki férfiasan 
bevallotta, hogy életében 
nem félt ennyire. Három 
hétig ágyban fekve várta a 
csodát, mert minden levegő-
vétel iszonyatos fájdalommal 
járt. Azon szerencsések közé tar-
tozik, aki megúszta kórház nélkül. 
– Az isteni gondviselésen túl feleségem 
odafigyelő gondoskodásának köszönhe-
tő, hogy el tudtam kerülni a kórházat. 
Az életbenmaradási esélyeim romlottak 
napokon keresztül, hiszen sem enni, 
sem inni nem bírtam, nem mertem a fáj-
dalomtól. Először csak végtagfájdalom 
jelentkezett, majd minden porcikámat 
átható, izomlázhoz hasonló érzés tett 
szinte mozgásképtelenné. Lázas ugyan 
nem voltam, de elvesztettem az ízér-
zékelésem és elkezdtem iszonyatosan 
köhögni. Ez borzasztó fájdalommal 
járt. Majdnem tíz kilót fogytam ebben 
a három hétben. Végül úgy hiszem, igen 
hatásos volt az antibiotikum-kúra és a 
Salvus-vizes inhalálás. Már jól vagyok, 
de még mindig nagyon fáradékony, és 
senkinek nem kívánom azt az érzést, 
amit átéltem ebben a három hétben. 
Amikor az ember rádöbben arra, hogy 
nem lehet ura a helyzetnek, hogy hiába 
készül normális esetben B terv is az éle-
tünk több pontján, a mindennapokban, 

rájössz, hogy itt nincs B terv, mert nem a 
te kezedben futnak össze a szálak. Lehet 
a vírust tagadni, de akit kicsit is meg-
érintett a szele így vagy úgy, az bizonyá-
ra nem vonja kétségbe alattomosságát 
és kegyetlenségét sem. Ezért bátorítok 
és buzdítok mindenkit, hogy vegye fel 
a védőoltást, mert ez az egyetlen kiút a 
járvány megállítására – mondta Kárász 
András.
Fogadatlan prókátorként annyit tennék 
hozzá, hogy  eleinte bennem is megfor-
dult az emberiség manipulálása, és ki-
csit rálegyintettem az egy évvel ezelőtti 
történésekre. Aztán édesanyám váratlan 
Covid-halála döbbentett rá arra, meny-
nyire védtelenek, kiszolgáltatottak és 

tehetetlenek vagyunk. És hogy 
mennyire felelőtlenek is va-

gyunk. Ez ugyanis nem csak 
rólunk szól, hanem azokról 
is, akik a legkedvesebbek 
nekünk. A gyermekinkről, 
unokáinkról, a családunk-

ról, a körülöttünk élőkről. 
Elsők között regisztráltam a 

vakcinára, és rengeteg írást, tudo-
mányos értekezést olvastam világjárvá-
nyok kirobbanásáról és megszűnéséről, 
miközben naponta kapom a rosszabbnál 
rosszabb híreket kórházba került isme-
rősökről, lélegeztetőgépen reménykedő 
barátokról, és sajnos az elvesztésükről 
is. Idősről, fiatalról, katolikusról, más 
felekezetűről, baloldaliról, jobboldaliról, 
mert nincs válogatás.  Bányai Gábor, a 
megyei közgyűlés volt elnökének éle-
téért egy hónapja küzdenek, egy hó-
napja retteg a családja és reménykedik. 
A kórház előtt nap mint nap imádkozva 
a gyógyulásáért, az életéért. Zsúfolásig 
telve a kórházak, végkimerültségben 
az egészségügyben dolgozók és akkor 
van, aki arra vetemedik, hogy kimu-
tatott fertőzött párja mellől egy pláza 
pénztárába simán dolgozni megy, mert 
a lakcímkártyája szerint máshol lakik, 
holott a valóságban egy fedél alatt élnek. 
Az emberi butaság elárasztja a világot, 
a közösségi portálokat, és ez majdnem 
rosszabb, mint a járvány, mert nincs 
ellene vakcina.                           Supka Éva 

Az autósok rémálma volt az 53-as út 
kiskőrös–soltvadkerti szakasza, bár 
a listán bizonyára még sajnos sok út-
szakasz fennmarad országos viszony-
latban. Font Sándor országgyűlési 
képviselő fontos képviselői célkitűzé-
sei között szerepelt a térség útjainak 
felújítása, korszerűsítése, melynek jól 
látható eredményeit érzékelhetjük 
most már sok helyen. Elég, ha csak 
Kecel, Kalocsa, Izsák, Kiskunhalas irá-
nyába indulunk – csak hogy néhányat 
említsünk az igen rossz állapotban 
volt utak közül. Az 53-as út két várost 
összekötő szakaszának felújításával 
újabb balesetveszélyes útszakaszt 
számolnak fel. A térség képviselője 
sokat hangoztatja a súlyos számokat, 

nevezetesen, 10-14 ezer jármű közle-
kedik naponta ezen a szakaszon, nem 
kis teherforgalmat bonyolítva, ami 
igen nagy terhelésnek teszi ki az utat. 
A munkálatok elkezdődtek a hármas 
körforgalomnál, és Kiskőrösön a MOL 
töltőállomás körforgalmi csomópontja 
lesz a felújítás végállomása.  Néhány 
hónapig még szükség lesz a közleke-
dők türelmére, hiszen a tervek szerint 
félpályás útlezárásokkal a nyár folya-
mán készül el a teljes szakasz. Sokan a 
Csábori kétsoron közlekednek inkább, 
ezért az ott élők, a mezőgazdasági te-
rületen dolgozók, sőt a kerékpárosok 
is számítsanak nagyobb gépjárműfor-
galomra, és körültekintően közleked-
jenek.                                                 -séva-

Közel az ünnep

Húsvét a keresztény világ legnagyobb 
ünnepe. A reménységé, hiszen Jézus 
feltámadása és mennybemenetele 
megváltásunk lett az idők végezetéig. 
Még soha nem volt ekkora szükség 
a Tőle és általa kapott reménységre, 
mint napjainkban, amikor még hús-
vét szent ünnepét is visszafogottan 
és csak a szívünkben élhetjük meg 
igazán. Talán ettől lesz igazán őszinte 

és szép ez a pillanat. A külsőségekről 
ki-ki gondoskodik a maga háza tájé-
kán, mint ahogyan a Komszolg Kft. 
munkatársai is ünneplőbe öltöztették 
a körforgalmat. Jó hírvivője a látvány 
annak, hogy nem kell mindent a 
járványra fogni, a hagyományainkat 
életbe tarthatjuk úgy is, hogy nem 
övezi népünnepély. 

-sé-

Egy éve telepedett ránk szörnyű teherként a koronavírus. Ma már 
aligha akad család, akit közvetve vagy közvetlenül ne érintene, és 
sajnos alig akad család, aki ne élt volna át tragédiát a járvány ro-
vására írva. Soltvadkerten is egekbe szökött a fertőzöttek száma, 
akik közül sokan kórházban várják a felépülésüket, többek életé-
ért küzdenek az orvosok. 

Országosan is kétszáz felett van a 
naponta elhalálozottak száma. Az 
egészségügy az összeroppanás lélek-
tani határán áll, kevés a szakember, 
a jelenlegi apparátus nem bírja már 
sem fizikailag, sem mentálisan a ter-
heket.  A háziorvosokra is sokszoros 
teher nehezedik. Járvány nélkül sem 
volt unalmas az életük, mostanában 
viszont napi 12 órát dolgoznak átlag 
a soltvadkerti háziorvosok is. Körké-
pünkben beszámolunk a város Covid-
helyzetéről, az oltakozás jelenlegi állá-
sáról,  ami napról napra változik annak 
megfelelően, ahogy a vakcina érkezik. 
Háziorvosaink, dr. Hirsch Márta, dr. 
Péter-Szabó Hajnalka és dr. Schwarcz 
László egységes állásfoglalása, hogy 
sokan még mindig nem értik a vírus 
veszélyeit, nem veszik komolyan annak 
tragédiát okozó következményeit.  
Orvosaink lapunknak elmondták, 
hogy az oltakozási hajlandóság vi-
szonylag elfogadható városi szinten.  
A durva adatok szerint lapzártánkig 
közel ezren helyben megkapták leg-
alább az első vakcinát, de sokan már 
a másodikat is. Több száz soltvadkerti 

pedig oltópontokon vehette fel a védő-
oltást.  Ezzel az országosan 20 száza-
lékos oltottsági szinten van a város is. 
A védettség kialakulásához kell némi 
idő, de a legfontosabb mindenképpen 
az, hogy a lakosság mielőbb teljes vé-
delmet kapjon a vakcina által. 
Viszont addig is és persze oltás után 
is tartsa mindenki szem előtt azt a 
felelősséget, amivel egymásra vigyáz-
hatunk. Hogyan?  
Amint elváltozást érzékelünk egészségi 
állapotunkban, azonnal távoltartjuk 
magunkat a munkahelyünktől, kö-
zösségeinktől, nem kísérletezünk 
még néhány napig, ami alatt több 
embertársunkat is megfertőzhetjük.  
Telefonon megkeressük a háziorvost, 
aki folyamatosan figyelemmel kíséri 
az állapotváltozást.  Figyelünk a foko-
zott higiéniára, fertőtlenítésre, a maszk 
használatára, amit lehetőség szerint 
naponta cseréljünk.  
Fontos lenne megszívlelni, hogy tartsa 
meg mindenki magának a járványról 
kialakult véleményét és ne terjesz-
szen sem rémhíreket, ne gerjesszen 
értelmetlen pánikot, ugyanakkor ne 

akarja elhitetni, hogy minden rendben 
van, mert ahogyan azt Péter-Szabó 
doktornő fogalmazta: semmi nincs 
rendben. A város legfiatalabb házi-
orvosa elmondta, hogy praxisában – 
ami a városban a legkisebb létszámú, 

60 fertőzött beteget tartanak nyilván, 
ennek 20 százaléka kórházi ápolást 
igényel. A beszélgetésünket megelőző 
napon is körzetében hét új fertőzöttet 
regisztráltak, nem ritka a teljes család 
fertőzöttsége.                                   -séva-

„Minden vakcina jobb, mint a vírus okozta következmények”

Soltvadkerten eddig Pfizer, Astra Zeneca, Sinopharm és Moderna
vakcinával oltottak orvosaink. Az a tapasztalat, hogy egyre inkább nem 
válogatnak az emberek, aki mégis ragaszkodik egy bizonyos vakcinához, 

vagy egyéb egészségi okok miatt más vakcina javasolt,
azt oltópontokra irányítják. 

OLTÁSI REAKCIÓ LEHETSÉGES 
Sokan oltási mellékhatásokról, szövődményekről beszélnek, főként 

az Astra Zeneca borzolta a kedélyeket a médiahírek által. Nincs 
számottevő panaszos visszajelzés, néhányan hőemelkedésről, 

végtagfájdalomról számoltak be, ami egy-két napig tartott. Ezek 
azonban a szervezet természetes reakciói bármilyen védőoltásra.  

Mindenképpen érdemes fölvenni az oltást, hogyha azt akarjuk, hogy 
visszatérjünk a régi kerékvágásba, és hogy maszk nélkül látogathas-

suk a családtagjainkat, a szeretteinket és mondjuk a szülinapokat, 
a karácsonyt és a nagyobb ünnepeket már az ő társaságukban is 
felszabadultan tudjuk tölteni. De a jelen helyzetben, akinek nem 

muszáj, az ne járjon közösségbe, a lehető legkevesebb találkozással 
segítse a járvány mielőbbi levonulását.

Fontos információ azoknak, akik már regisztráltak, de még nem 
kapták meg a védőoltást, hogy a napokban elindított
vakcinareg.neak.gov.hu oldalon nyomon követhetik,

hogy milyen státuszban van a regisztrációjuk. 

illusztráció

ÖSSZESÍTETT COVID ADATOK
2021. JANUÁR 01-TŐL MÁRCIUS 31-IG. 

Fertőzöttek száma:
260 fő (ebből csak márciusban 190 fő)

Kórházi ápolást igényelt: 32 fő

Elhalálozott:  7 fő 

Oltottak: 1400 fő
(helyben és oltópontokon)
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2021. áprilisSZÓ NÉLKÜL GAZDÁLKODÓ

Isten veled, Sanyi! 
IN MEMORIAM SZEKERES SÁNDOR

Országos szinten ismerik a vadkerti Gazdakört
HÁROM ÉVTIZEDE A GAZDÁKÉRT DOLGOZNAK 

Vásárolsz vagy átalakítasz?  
Segítünk a meg va ló sításban.  
Hozd ki a legtöbbet az akár 3 millió Ft-os 
állami otthonfelújítási támogatásból!

Részletes feltételek: www.otpbank.hu • 06 1 366 6032

„Itt lehetne
bernáthegyink is”

Amikor megláttam a facebookon 
Szekeres Sanyi örök optimista képét, 
elmosolyodtam, és mondtam is magam-
nak, de régen találkoztunk, Sanyi, 
boldog névnapot! Aztán csak 
rámeredtem a monitorra a 
döbbenettől, ahogy mos-
tanában sajnos oly sok-
szor. Szekeres Sanyi fog-
ta a zsákját, amiben a 
meleget vártuk Tőle, és 
elvitte az örök hazába. 
De itthagyta szíve mele-
gét, ami olyan sokaknak 
jelentett örömet, vigaszt, 
támaszt, szeretetet, odaadást, 
barátságot, önzetlenséget, vidám-
ságot, jó kedvet. Emlékszem, amikor 
együtt utaztunk Bodelshausenbe, ott 
is ő volt a csapat mókamestere, mint 
ahogy minden közösséget felvidított 
humorával, ízes személyiségével. Tele 
volt játékos zsiványsággal, rekeszizmo-
kat mozgató csínytevéssel. Mondtam is 
neki egy alkalommal, hogy milyen jó, 
hogy vannak ilyen őszinte bohócok. 
Azt mondta, az élet túl rövid ahhoz, 

hogy komolyan vegyük. Ezt nagyon 
megjegyeztem, mert egyre igazabbnak 
hiszem. Azt azonban nem gondoltam, 

hogy ennyire rövid lesz számára az 
út. Hiányozni fog a rendezvé-

nyekről, a bográcsok mögül, 
a baráti társaságokból, az 
egyesített intézményből, 
a polgárőrök soraiból. 
Nagy odaadással vé-
gezte ezt a munkát, 
amiért 2017-ben a város 

közszolgálatért-díjjal 
ismerte el. Hiányozni fog 

a családi fészekből, a hét-
köznapjainkból, ünnepeinkből, 

az életünkből.  Fagyos reggelekre éb-
redünk most márciusban, az időjárás 
ismét kimutatja a foga fehérjét. Sok 
mindentől és sok mindenkitől megfoszt. 
De az emlékeinket, a lelkünkben ha-
gyott nyomokat, szívünk szeretetét nem 
viheti el. Mert a szeretet soha el nem 
múlik. Ez adjon erőt a fájdalomban 
a veszteségek elviseléséhez övéinek és 
mindannyiunknak! Nyugodj békében, 
Sanyi, Isten Veled!                          -séva- 

KRESZ
tanfolyam indul MINDEN

JÁRMŰKATEGÓRIÁBAN! 

Jelentkezni mindennap 18-19 óráig,

Soltvadkert, K
atona  u. 18. 

Tóth Pál szakoktató

06 20 4205501

1990 történelmünk meghatározó időszaka. Egy évvel vagyunk a 
rendszerváltozás után, az események sűrűjében. Ebben az évben 
választják meg öt évre Göncz Árpádot köztársasági elnöknek, eb-
ben az évben volt a híres taxisblokád, megalakult a Republic együt-
tes, és persze hosszan folytathatnánk a sort, hiszen nagy történé-
sek időszakát éltük akkoriban. Többek között akkor alakult meg 
a Soltvadkerti Gazdakör, melynek elnökével, Haskó Lászlóval a 
három évtizednyi eredményekről, változásokról beszélgettünk. 

– Augusztus 26-án 54 fővel alakult 
meg a helyi gazdakör, és szeptember 
18-án jegyezték be hivatalosan is a 
cégbíróságon – kezdi a történetüket 
Laci.  – Az első elnök Fekete Ferenc 
volt, majd Font János követte, én 
már tőle vettem át az elnökséget 1998 
decemberében. Célunk volt a gazda-
társadalom összefogása, az érdekeink 
közös érvényesítése, és ez a cél ma sem 
változott, legfeljebb még hozzájött né-
hány kötelező és vállalt feladat.  

 ▶ Pontosan 31 év telt el azóta. Ma 
mennyi tagja van a gazdakörnek?  
– Az alapítók közül sajnos, már 
nagyon sokan nincsenek velünk, 
ugyanakkor öröm számunkra példá-
ul az, hogy Font Sándor, aki szintén 

alapító tag, országgyűlési képviselő-
ként is segíti a munkánkat 1998 óta. 
A taglétszámunk mára ugyan a felére 
csökkent, de a pártoló tagság megsok-
szorozza az alapító létszámot, és szinte 
miden termelői ágazatot átfogunk te-
vékenységünkkel. 

 ▶ Szinte képtelenség sorra venni, mi 
minden áll már a gazdakör háta mö-
gött, de melyek a legemlékezetesebb 
mozzanatok? 
– Valóban igen eseménydús, időnként 
harcos időszak áll mögöttünk. Ki ne 
emlékezne a nagyszabású helyi és 
országos gazdatüntetésekre ’97-ben, 
ahol komoly erőket vonultattunk fel 
szervezetten, és összefogtuk a gazdá-
kat Dunaföldvártól Tompáig. A Buda-
pesten, a Felvonulási téren szervezett 
gazdatüntetésre is több busszal men-
tünk, amikor ezer traktor sorakozott 
fel az Országház előtti téren. 2002-ben 
a kormány agrárpolitikájával nem ér-
tett egyet a gazdatársadalom, a föld-
örvény módosítása ellen tiltakoztunk 
nagy erőkkel, de az elfogadhatatlan 
sertésfelvásárlási, a gabonafelvásár-
lási árak is nyomasztottak minket. 
2003-ban az alkalmi munkavállalás 
egyszerűsítése állt a demonstrációnk 
középpontjában, de emlékszem, hogy 
a téli fagykárenyhítése, a megvont 
földalapú támogatás visszaállítása, 
a mezőgazdasági termékek piaci za-
varainak megoldása, a borhamisítás 
felszámolása is napirenden voltak. 
A rendezvényeinket illetően is igen 
gazdag a repertoár, hiszen a szántóver-
senyeken történő termelői borkóstolta-
tásból mi teremtettünk hagyományt. 
Innen nőtte ki magát a későbbi városi 
borverseny. Nevünkhöz fűződik az 
igen népszerű Gazdaesték sorozat, 
ami komoly szakmai segítséget ad 
a gazdáknak, folyamatosan szon-
dázzuk és továbbítjuk a legfrissebb 
híreket, információkat, pályázati le-
hetőségeket. Igen kedveltek a szakmai 
útjaink, ahol sok hasznos tapasztalatot 
gyűjthetünk az ország más vidékein 
élő gazdatársaktól, szervezetektől. 
De nagy szerepünk volt az agrárkama-

ra megalapításában is, ezzel felértéke-
lődött a Gazdakör Szövetség ereje is. 

 ▶ A szövetség ereje nyilván a kapcso-
latrendszerben is megmutatkozik.
– Nagyon jó együttműködésben 
működünk a környék gazdaköreivel, 
ezzel azt is jelzem, hogy szinte min-
den településen működik gazdakör. 
Másképpen nem is lehetne érvényesül-
nünk, csak összefogással, folyamatos 

egyeztetéssel és tapasztalatcserével. 
Arra is nagyon büszkék lehetünk itt 
Soltvadkerten, hogy már több alka-
lommal járt nálunk Jakab István, a 
MAGOSZ elnöke, és nagyra tartja az 
itt folyó munkát úgy termelői, mint 
gazdaköri szinten. 

 ▶ Minden ágazat megérne egy külön 
gondolatsort, de mi a helyzet a méz-
fronton? 
– Nehéz, mondhatom, rossz évet 
zártunk tavaly, és sajnos az idén még 
rosszabb lesz. Az időjárás sem ked-
vez, de a járványhelyzet igen súlyosan 
érint mindenkit, így a termelőket, a 
borászatokat, a családi pincészeteket 
kivétel nélkül. Nagyon várjuk, hogy 
végre visszatérjen az élet a régi kerék-
vágásba.

Supka Éva

Már megjelent a város honlapján a 
civil szervezetek támogatásáról szóló 
felhívás. Tavaly erre a célra 17 millió 
forintot tervezett a város a költségveté-
sében, idén szintén 17 millió  forintos 
keretből gazdálkodhatnak. A város-
vezetés kéri a civil szervezeteket, hogy 
április 8-ig nyújtsák be pályázataikat. 
Az adatlap a város honlapjáról letölt-
hető, kitöltése egyszerű és értelemsze-
rű, de a részletes pályázati felhívást 

is megtalálják az érintettek a www. 
soltvadkert.hu oldalon. Szinte nincs 
is példa arra, hogy elutasításra kerül-
ne kérelem, a lehetőség minden civil 
szervezet számára adott. A járvány-
helyzetből fakadó szigorítások miatt 
a pályázatokat a Soltvadkerti Polgár-
mesteri Hivatal főbejárata mellett 
kihelyezett postaládába tehetik,  vagy 
postai úton is küldhető a Soltvadkert, 
Kossuth u. 6. címre. 

Pályázhatnak a civilek
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ó
Barkóczi Ferenc Kiskőrös volt  polgár-
mestere, Jakab István és Font Sándor

Minden évben mézkóstolót tart a Gazdakör az óvodákban
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A fiúk a bányában 
dolgoztak 

Huszonnyolc éve az elegancia élvonalában 

Márciusi farsangi összeállításunkban 
nagyon sok jelmezes csoportot láthat-
tak az olvasók. Bizonyára örömmel 
fedezték fel csemetéiket, unokáikat és 
természetesen joggal keresték az evan-
gélikus ovi Mini csoportját is, akik a 
klasszikus mesefigurákat, Hófehérkét 

és a hét törpét jelenítették meg. A sok 
bába közt azonban elveszett a gyerek, 
ahogy mondani szokás, az ő fotójuk 
már lapzárta után érkezett meg. Így 
aztán arra gondoltam, hogy a fiúk 
a bányában dolgoztak, így ezúton 
pótoljuk a kimaradásukat.                -sé-

Ezernyi tojás a város tojásfáján 
Pontosan 1070 darab húsvéti tojás ke-
rült a város tojásfájára, ami igazán üde 
színfoltja az ünnepváró településünk 
központjának. Harmonikusan illesz-
kedve a körforgalmi hangulathoz az 
evangélikus templom melletti kis teret 
öltöztette ünnepi díszbe a kezdemé-
nyező házaspár, Galántainé Pivarcsi 
Eszter és Galántai Norbert képvise-
lő, illetve Németh-Garami Helga és 
Németh Attila. A járvány miatt nem 
lehetett közösségi alkalmat szervezni, 
hogy minél többen vegyenek részt a 
programban, így négyen végezték el a 
feladatot. Amint azt Helga elmondta, a 

tojásfakészítés, a húsvéti dekoráció már 
évekkel ezelőtti hagyomány az evangé-
likus óvodában, ahova mindkét család 
gyermeke jár. Azaz szinte már múlt idő, 
mert idén elbúcsúznak a gondtalan kis-
gyermekévektől is a gyerekek, ezáltal a 
szülők is elköszönnek az óvoda szülői 
közösségétől. Mivel az oviban most nem 
lehetett ezt az alkalmat megszervezni, 
így Eszter és Helga gondoltak egy na-
gyot és városi szintre emelték az alkal-
mat. Igencsak megmozdult a lakosság, a 
szülők közössége a felhívásra, hiszen ezt 
a tojásmennyiséget közös erővel hord-
ták össze, ki több, ki kevesebb tojással 
járult hozzá a húsvéti fa szépségéhez, 
többségüket azonban Helga és Eszter 
vásárol A lányok fűzérbe kötötték, a 
férjek pedig körbekerítették a fácskát. 
A reformáció szellemi atyja, Luther 
Márton bizonyára örömmel szemléli 
a környezetét ékesítő, az összetartozást 
is szimbolizáló húsvéti kompozíciót, 
amelyre szobra néz. Jövőre is szeretnék 
megszervezni a tojásfadíszítést, remél-
hetőleg már sokan serénykedhetnek 
majd a téren. Eszter és Helga köszönik 
a felajánlásokat és áldott húsvéti ünne-
peket kívánnak mindenkinek!    -séva- 

Ősz a télben
NYOLCADSZOR IS KATEGÓRIAGYŐZTES

Daróczi Csaba nemzetközi sikerei már 
olyan természetessé válnak, mint... 
nos, elakad az ember a hasonlatke-
resésben, mert ma már semmi sem 
természetes, de Csaba sikere biztosan. 
„Nagyon úgy néz ki, hogy a magyar 
természetfotósok igencsak ott vannak 
a növényfotózás nemzetközi élvona-
lában. A Glanzlichter fotópályázat 17 
000 képe közt öt magyar természet-
fotós képe került a legjobbak közé. 
Személy szerint nekem ez a 8. kategória 

győzelmem itt 2003 óta” – írta közös-
ségi oldalán Csaba, ahol nagyon sok 
szép és különleges fotót megosztott az 
utóbbi időben is. Mi „csak” a képeket 
látjuk, de a mögötte húzódó munkát 
nem. A hajnali ébredéseket, az órákon 
át tartó mozdulatlanságot a pillanatra 
várva, az esőt, havat, amit arcába hord 
a szél, – ezekről csak elképzelésünk 
lehet. Egyelőre azonban beérjük cso-
dálatos fotókkal és Csaba városunk jó 
hírét is öregbítő sikereivel.              –sé–

És ha már Luther Márton, akkor álljon itt egy igazán aktuális és megszívle-
lendő gondolat tőle. 
Luther a következőket írta Johann Heßnek, amikor 1527-ben Wittenbergben 
kitört a pestisjárvány:
„Imádkozni fogok Istenhez, hogy kegyesen őrizzen meg és védjen meg minket. 
Magam pedig fertőtlenítek, segítek frissen tartani a levegőt, gyógyszert beadni 
és azt magam is beszedem. Elkerülöm a helyeket és az embereket, amikor 
nem szükséges a jelenlétem, nehogy engem megfertőzzön, majd másokat is 
megfertőzzön a hanyagságom, ami esetleg halálukhoz vezet. Ha Isten el akar 
vinni, tudja, hol talál meg. Addig is azt teszem, amit elvár tőlem, és nem le-
szek felelős a saját halálomért vagy mások haláláért. De ha a szomszédomnak 
szüksége van rám, nem kerülöm, hanem bátran megyek hozzá. Az istenfélő 
hit tehát nem tapintatlan, nem vakmerő, és nem is teszi próbára Istent.”

A DIVATOT NEM CSAK KÖVETNI, DE VISELNI IS TUDNI KELL 

Az Éva Divat igencsak legendának számít már Soltvadkerten, hiszen 
anya és lánya, azaz Éva és Kriszti már közel harminc éve öltöztetik a 
lányokat, asszonyokat. Nem csak a soltvadkertieket, de nagyon sokan 
jönnek vidékről is. Egyedi stílus, megbízható márka, kiváló minőség 
és persze ami elengedhetetlen, az a készséges és kedves kiszolgálás. 

Éva már azon régi motorosok egyike, 
akinek kisujjában van a kereskedelem, 
a divatszakma. Az elsők között indí-
totta el vállalkozásukat Soltvadkerten, 
amit lányával közösen építettek fel. 
– Nagyon sok nehézségen mentünk át, 
voltak mélységek és magasságok, sok 
jó, néha kevésbé jó, de többnyire öröm 
jellemezte és jellemzi ma is az üzleti éle-
tünket – mondja Éva. – Természetesen 
a jelenlegi helyzetre ez nem vonatkozik, 
hiszen lesújtó, és bevallom, érthetetlen 
is kissé, látva a multicégeknél meg-
forduló tömeget, de ebbe most nem is 
bonyolódnék bele.  

 ▶ Mi a jó recept titka, hogy az ember 
évtizedeken át tartani tudja magát az 
egyre erősödő piacon?
– Éppen úgy áll össze, mint egy jó étel. 
Sok minden kell hozzá, de legfőképpen 
tisztelet és alázat. Tisztelet és alázat a 
vásárlók felé, a piac egyre több szerep-
lője felé. Érzékenység a hozzánk betérő-
nek, legyen az új vagy törzsvásárló, de 
a szeretet, az odafigyelés, a jó tanács el-
engedhetetlen. Nem szabad azt éreznie 
senkinek, hogy kötelező innen ruhával 
kimenni. Sok esetben éppen lebeszéljük 
a vásárlóinkat, ha azt látjuk, hogy nem 
az alkatának, a stílusának megfelelő, 

személyiségéhez 
illő darabbal ka-
cérkodik. Aztán 
nagyon fontos a 
minőség, a márka. 
Mi kizárólag a 
Street One és a Ce-
cil német márkát 
forgalmazzuk, amit 
nagyon szeretnek a 
vevőink. Töreked-
tünk arra is, hogy 
minden korosztályt 
ki tudjunk szolgál-
ni. Az elegánstól a 
sportosig, a vékony-
tól a molettig széles 
palettán válogat-
hatnak a hölgyek. 

 ▶ Bizonyára sok minden változott az 
elmúlt közel három évtizedben…
– Szokás mondani, hogy minden 
állandó, csak a változás örök. A divat 
is örökké változik és nyilván mi is 
alakulunk, változunk vele együtt. Ez a 
változás azonban csak akkor egészsé-
ges, ha harmóniában tudunk maradni 
önmagunkkal. 

 ▶ Mennyire kell ezt tanulni?  
– Mindig topon kell lenni. Látszólag 
nem igényel tudást, de nagyon fontos a 
folyamatos önképzés. Havonta járunk 
a gyártó bemutatóira az éppen beveze-
tés alatt álló kollekciókat, az aktuális 
trendet tanulmányozni, szóval nyitott 
szemmel kell járni a nagyvilágban. 

 ▶ Most mi éppen az aktuális divatszín? 
– Most hódít a mandarinszín, a 
pisztáciazöld, sok a kék tónus, ezek 
színkombinációja nagyon kedvelt,  és 
persze örök marad a fehér, a fekete. 

Én azonban vallom, hogy mindent 
viselni kell tudni, mert ha csak hord-
juk a ruhát, az nem fejez ki minket, az 
egyéniségünket. És hiába a divat, ha 
nem találjuk meg az összhangot ma-
gunkkal, ha nem áll jól nekünk a trendi 
szín. Ugyanakkor ne féljük megújulni, 
kipróbálni más tónusokat, eltérni a 
megszokottól. 

 ▶ A vendégkör változik, vagy a régi? 
– Mindig jönnek újak, de többségében 
visszatérő törzsvásárlóink vannak. Na-
gyon jó követni velük az idő múlását, és 
azt az öltözékben is kifejezni. Mindig 
izgalmas egy-egy új kollekció a szá-
munkra is, mert lelki szemeinkkel már 
öltöztetjük is a vevőinket. Nagyon vár-
juk már, hogy megmutathassuk végre a 
nyári ruháinkat. Köszönjük a hozzánk 
való kitartó barátságot, hűséget minden 
vásárlónknak!                                 

-séva- 

Mese a hóvirágról, helyi előadóktól
Bevallom, nem kis nosztalgiával néz-
tem végig a Gyöngyház Kulturális 
Központ youtube csatornáján ezt a 
régi, kislánykoromat is idéző mesét, 
amit magam is nagyon szerettem 
annak idején. Mennyire más volt 
minden! Akkor még valóban, jól 
érzékelhetően váltakoztak az évsza-
kok, márciusban nem esett a hó, és 
decemberben sem langyos szél fújdo-
gált, mint mostanában.  Az élményt 
csak fokozta, hogy a kedves mesét 
a Gyöngyház Kulturális Központ 
munkatársai jelenítették meg. Pájer 
Ildikó igazgató ötletes mesemondóvá 
lépett elő a farsangi bálból érkező kis-
lányokat szórakoztatva, Mátyus Lajos 

pedig nagyszerű kisfilmet komponált 
a meséből, aminek a tanulsága is jóval 
több, mint sok mai mesének. A szere-
tet tisztaságáról, a tiszteletről, az ön-
zetlenségről kapunk ízelítőt, érdemes 
tíz percet szánni rá. 

A bájos hölgyek, Hegedűs Hanna és 
Gusztos Virág az évszakok meséjét vá-
lasztották, miután maradt még némi 
szabadidejük az iskolai jelmezbál után. 
A Gyöngyház Kulturális Központ és 
Könyvtár munkatársai, Pintér Johan-

na, Hamar Anita, Csaboda Nikolett, 
Rádiné Láng Mónika,  Babijanovicné 
Szabó Erika és Légrády Andor jele-
nítették meg a mesét Schöffer Beáta 
technikai segítségével. 

-sé-

Soltvadkert Város Önkormányzatának
ügyfélszolgálati vonala: 

06 70 704 3647
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Valóra váltott és váltható álmok
AZ NDOOR STÚDIÓ MINDENKI SZÁMÁRA NYITOTT 

TAVASZVÁRÓ

Boldog születésnapot, Soltvadkert TV!
KÉT ÉVTIZED A LAKOSSÁG TÁJÉKOZTATÁSÁNAK SZOLGÁLATÁBAN 

SZÜLETÉSNAPI

Két évtized nagy idő. Régen a megbízhatóság egyik fokmérője volt, 
hogy az ember mennyit töltött el egy adott munkahelyen, mennyi 
pecsét volt abban a bizonyos munkakönyvben. Mátyus Lajos mél-
tán lehet büszke szolgálataira, hiszen a pedagóguspálya és a televí-
ziózás kézen fogva járnak már évtizedek óta. Őt magát leginkább 
a kamerák mögött látjuk, hiszen óriási szerepet vállal a helyi kom-
munikációban, a lakosság tájékoztatásában, a helyi és környékbeli 
események megörökítésében, továbbításában. Ugyanakkor pedagó-
gusként a katedra mögött tanítja a jövő nemzedékét.

– A Soltvadkerti TV mai formájában 
húsz éve működik. Működését a folya-
matos bővülés, fejlesztés, szakmai igé-
nyesség jellemzi – mondja a szakember. 
– Helyi média révén igyekszünk lehe-
tőséget adni mindenkinek a megszóla-
lásra. Az információk után mi magunk 
is sokat megyünk, de annak örülünk a 
legjobban, ha az érdekeltek jelzik, hogy 
közérdeklődésre számot tartó dolog 
történt a környezetükben.

 ▶ Bizonyára a televízió életére is 
rányomja a bélyegét a járvány. Hogy 
boldogulsz mostanában? 
– Nyilván a rendezvények, a képviselő-
testületi ülések elmaradása érzékelhető 
ebben a folyamatban is, ami bevételki-
eséssel is jár. De ahogyan eddig is, most 
is rendszeresen megkeressük a helyi 
közösségeket, intézményeket, az önkor-
mányzatot, hogy a lehető legszélesebb 
körben tudjunk tájékoztatást adni. 

 ▶ Milyen segítséget kapsz meg ehhez és 
honnan? 
– Különösen jól működik a kapcso-
lat a járvány második hullámában a 
Gyöngyház Kulturális Központtal. 
Kölcsönösen segítjük egymást célja-
ink megvalósításában. Több területen 
is együttműködünk a hatékonyabb 
információszolgáltatásért. A Kiskőrös 
TV-vel is szoros kapcsolatban vagyunk, 
sokat jelent ebben a nehéz időszakban. 

 ▶ Akik követik a Soltvadkerti TV adá-
sait, bizonyára tudják, hogy mikor kell a 
kábelcsatornára kapcsolni, de nem árt, 
ha beszélünk a műsorrendről.
– Az állandóság biztonságot, kiszámít-
hatóságot is jelent, ezért műsoraink 
rendje évek óta változatlan, így könnyen 
megjegyezhetők a kezdési időpontok.
Egy héten két alkalommal adunk új 
műsort, kedden és csütörtökön. A ked-
di adás 19 órakor kezdődik a Vadkerti 
Krónikával, amely 2007 augusztusa 
óta folyamatosan látható. Ez közéleti 
magazinműsor, melyben mindig van 
közéleti, kulturális és sportanyag. Ezek 
többnyire viszonylag rövidek (5-10 
perc). Az átlagosan 40 perces műsor 
után következik a Soltvadkerti Maga-

zin, amellyel együtt összesen 120 perces 
a műsoridő. Ezt követően megismétel-
jük az előző hét csütörtöki magazinját, 
így összesen négy óra saját készítésű 
műsort közvetítünk.
Csütörtökön sugározzuk az adott héten 
a következő új műsort 120 percben, 
amit szintén Soltvadkerti Magazinnak 
nevezünk. Ebben elsősorban hosszabb 
anyagokat közlünk a lehető legszélesebb 
témában. Van ebben sportközvetítés, 
kultúra, vallási műsor – csak hogy né-
hányat említsek.

A magazint, amely 20 órakor kezdődik, 
megelőzi a keddi műsor ismétlése 18 
órától.
A többi napokon ismétlünk. Igyek-
szünk a felvett nyersanyagot minél 
előbb feldolgozni, hogy adásba kerül-
hessen, de természetesen az anyagokat 
jól be is kell osztani, gondolva arra az 
időszakra, amikor kevesebb nyersanya-
got tudunk forgatni.

 ▶ A műsorok egy része a kirakat, de 
rengeteg háttérmunka előz meg egy-egy 
adást, és persze nem is egyszemélyes 
vállalkozás a Tiéd. 
– Ez egy nagyon összetett folyamat, 
nem is mélyednék bele, hiszen a 
képernyők előtt kevésbé érdekli 
a nézőt a vágástechnika és egyéb 
szakmai ínyencségek. Azokat a 
kollégákat pedig mindenki látja, 
akik a mikrofon végén teljesítenek 
szolgálatot. Legrégebben Kelemen 
Dórával, Takács Arankával, Filus 
Tiborral dolgozom együtt. A ka-
merák mögött pedig Baltás Misi, 
Baltás László és Antal Zsolt segítik 
a munkámat. 

 ▶ A műsorszolgáltatás költséges műfaj...
– Működésünk egyik feltétele az ön-
kormányzattal kötött szerződés, illetve 
a műsorokat főként saját forrásból 
készítjük, melynek egy jelentős részét 
pályázati forrás segítségével teremtjük 
elő, mely kapcsán szigorú feltételeknek 
kell megfelelnünk. Ha hibáznánk, ak-
kor vissza kell fizetnünk a megnyert 
pályázati díj összegét kamatostul.

Így a húsz év alatt egyetlenegy műsor 
nem maradt ki, amit nagyon kevés 
televízió mondhat el magáról. Min-
den hónapban legalább három hírt 
szerkesztünk és továbbítunk a Megyei 
Krónikába, amely Bács-Kiskun megye 
összes helyi televíziójában látható.
Részt veszünk egy országos terjeszté-
sű, havonta készülő magazinműsor 
(„Felsőfokon a munka világába”) el-
készítésében is, és kapcsolatban állunk 
néhány országos sugárzású televízióval, 
akiknek alkalmanként anyagokat kül-
dünk, tudósítunk, mint a Hír Televízió.
Műsorra tűzzük a Mi Megyénk maga-
zinműsort is, amit szintén a megyében 
láthatnak az érdeklődők.
Havonta legalább egy alkalommal 
műsorra tűzzük dr. Bábel Balázs 
érsek bibliaóráit is. A vészhelyzet 
idején megtartott ünnepek, közösségi 
megemlékezések ugyancsak szere-
peltek a programban, csakúgy, mint 
beszámolók a térség híreiről. A zárt 
kapuk mellett zajló sportmérkőzések 
közvetítésére is lehetőséget biztosí-
tunk, hogy a sportszerető vadkertiek 
a képernyőkön keresztül követhessék 
a mérkőzéseket. A városban működő 
egyházak istentiszteleteit, a szentmi-
séket a képernyőn keresztül tesszük 
elérhetővé. Ezenfelül több anyagunk is 
megjelent más helyi és országos médi-
ában is. Különösen jó a kapcsolatunk 
a Kiskőrös TV-vel és a Kecel TV-vel, 
rendszeresen kisegítjük egymást a leg-
különbözőbb anyagokkal. Célunk je-
len lenni minden médiaplatformon, és 
ezzel a fiatalabb korosztályt is elérni. 
A Soltvadkerti televíziónak működik 
önálló honlapja és közösségi csatornái 
is. Remélem, 20 év múlva is ünnepel-
hetünk mindenkivel! 

Supka Éva 

Kollégák gyűrűjében

Tanárként a diákokért...

A televíziózás minta lesz a gyerekek számára

A fotózás művészet, ezt bizonyára senki nem vitatja. De fotós és fo-
tós között is rengeteg különbség van, hiszen más lencsén keresztül 
szemlélik a világot, személyiségükből fakadóan is más-más a téma-
látásuk, más kategóriákat kedvelnek és keresnek. Fotózástörténeti 
mélységekbe ezúttal nem merülünk, hiszen városunk tehetséges 
fotósait mindenki ismeri, az élesebb szeműek már-már a stílusból 
megismerik, hogy kié is az elcsípett vagy megkoreografált kép. Bi-
zonyára nagyon sokan emlékszünk még a klasszikus műtermek 
hangulatára, a fotótapétás hátterekre, a derítővásznaktól és lám-
páktól belakott helyiségekre. Úgy tűnik, Kévés Andor nem csak a 
fotózás terén mer nagyon álmodni Dubaitól a Seychelle szigetekig, 
hanem új korszakot nyitott Soltvadkerten abban is, hogy olyan fo-
tószalont hozott létre, ami bármily furcsán hangzik, a fotóstársa-
dalmat, a szakmát fogja össze. Az NDOOR Stúdió ugyanis bárki 
számára bérelhető.

Mintha egy kastély szalonjába lépne 
az ember, varázslatos, kifinomult íz-
lésre valló berendezés, a pasztellszínek 
harmóniája uralja az abszolút mobil 
berendezést, kellékeket, amelyeket 
pillanatok alatt átvariálhat a fotós a 
saját igénye szerint.

 ▶ Mi hívta életre ezt a különleges stú-
diót?
– Ahogyan ezt a stúdió közösségi 
oldalán is leírtam, elmondhatom 
magamról, hogy maximalista va-
gyok. Mindig igyekszem tanulni és 
jobbnál jobbat alkotni. Az NDOOR 
is egy újabb mérföldkő az életemben, 
két álomszép teremmel. Az egyik az 
ORIENTAL, a másik a WHITELINE 
nevet kapta.

 ▶ Mit tudnak ezek a termek? 
– Ebben a stúdióban talán az a leg-
fantasztikusabb, hogy mindenkihez 
igazán passzol a letisztult stílusnak és 
natúr színeknek köszönhetően.
Kétszer 75 m2 termet rendeztem be, 
öltöztettem díszbe a szó szoros ér-
telmében, hiszen 185 méter függöny 
teremt fantasztikus hangulatot.   A 
WHITELINE termében bárki úgy 
tündökölhet, mint a leghíresebb mo-
dell. Az ORIENTAL terem egy igazi 
meleg hangulatot árasztó meghitt 
kuckó. Különlegessége a párnasarok 
és az ezeregy éjszaka meséit idéző 
elképesztő függönyáradat, mely hasz-
nálat közben hátulról megvilágítva és 
finoman ventilálva igazán egyedivé 
teszi hangulatot, ezáltal a képet is. 
Ezek mellett a baldachinos ágy és a 
gyerekek kedvence, a függő szék már 
csak kiegészítőnek számítanak. 

 ▶ Azzal kezdted a beszélgetést, hogy 
nem magadnak hoztad létre. 
– Így van. A termek bérelhetők, bárki 
számára elérhető, még csak nem is 
kell profi fotósnak lennie, de nyilván 

a hivatásos kollégáimnak is jó szívvel 
ajánlom, hiszen egy kicsit mindenki 
szeret kilépni a saját közegéből, a saját 
komfortzónájából. Ők bizonyára a 
maximumot kihozzák belőle, de az 
amatőr fotósok is profinak érezhetik 
magukat ebben a térben. 

A termeket úgy alakítottam ki, hogy a 
természetközeli fények domináljanak 
miden napszakban. És persze nem 
csak fotózás céljából kiadók a termek, 
rendezvényre, születésnapra, családi 
alkalmakra, a fantázia szab csak határt 
a lehetőségeknek. A stúdió facebook 
oldalán egyébként rengeteg fotót lehet 
találni, de a weboldalunkon is minden 
információt megtalálhatnak, és termé-
szetesen telefonon is készséggel segítek 
mindenkinek.  

 ▶ Komolyan mondtad azt is, hogy át-
rendezhető a terem?  
– Minden abszolút mobil. Kerekeken 
gurulnak a bútorok, berendezések, ked-
ve és ízlése szerint variálhatja a bérlő, és 
természetesen eredeti állapot szerint 
visszaállítva. 

 ▶ Kicsit kényes kérdés talán, de nyilván 
ez sem örök élet, hiszen változik a divat, 
a stílus, az igények… 
– Ez természetes velejárója, és félévente 
minimum újítani kell a kollekciót, idő-

szakhoz, ünnepkörhöz, alkalmakhoz 
igazítva gazdagítani az enteriőrt. Erre 
is megvan a tervünk. 

 ▶ Örülök a többes számnak, rákérdez-
hetek?  
– Persze! Párommal közösen álmodtuk 
meg ezt a belsőt, ezt a koncepciót, magát 
a stúdiót. 

 ▶ Budapesten éltek, van már egy gyö-
nyörű kisfiatok is, miért éppen Soltvad-
kerten hoztad létre a stúdiót? 
– Ismersz. Azért a múltam, a gyerekko-
rom ide köt, és a vidék külön izgalmas 
a fotósok számára, de bárkinek, aki 
egy igazán különleges helyen szeretne 
eltölteni néhány órát bármilyen okból, 
vagy alkalomból. Az Árpád utcában, az  
Andrea fotó mögötti stúdió önmagában 
különleges, de a város és környéke is 
vonzó. Úgy hiszem, hogy az óránkénti 
hétezer forint az az árkategória, ami 
vállalható bárki számára, aki felejthe-
tetlenné szeretné tenni életének fontos 
pillanatát, eseményét.           Supka Éva 

Modell: Dudik Szonja

Modell: Busi Adriana
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Soltvadkerten albérletet keresek. 
Tel.: 06-30/882-8182
Soltvadkerten 2,3 ha termő kékfrankos 
ültetvény eladó. Érd.: 06-20/321-3213
Eltolt szintű 3 szobás családi ház 
melléképületekkel, nagy portával, 
udvarral eladó. Érd.: 06-20/224-4343
ELADÓ: 
- Energomat Hajdu mosógép 
- 14 hektoliteres vontatott permetező  
   konzollal, 3 hengeres eres szivattyúval 
- 16, 20 és 30 hektoliteres szüretelőkád 
Tel: 06-70/207-1832
1,2 hektár, kb. 8 éve szépen beállt legelő 
a Büdös-tó észak-nyugati feléhez közel 
KIADÓ. Ha szezonban minimum 
kétszer szépen megkaszálod, akkor 
ingyen tiéd a széna! 
Tel.: 06-20/536-8682

Ingyenes Anyakönyvi hírek
APRÓ • APRÓ • APRÓ MÁRCIUS

Német nyelvű társalgás, szakmai 
szövegek, tolmácsolás, fordítás. 
Tel.: 06-20/9466-727
Selymesen, a főút mellett 2200 m2-es 
telek eladó. Tel.: 06-20/492-1771
ELADÓ: 
- kis kerti tóba elektromos vízi szökőkút 
- vadonatúj 17 l-es háti permetezőgép 
- valódi tiszta bőr western csizma,  
   hímzett 
- műanyag ,,kagyló” bébi hordozó,  
   huzattal 
- két mély medencés, alu mosogató 
- modern stílusú, világos szőnyeg szép,  
   megkímélt állapotban 
Tel.: 06-20/536-8682
A városhoz közel építkezésre is 
alkalmas szilvás eladó. 
Tel.: 06-70/946-6454
Rugóskapa eladó. Tel.: 06-30/308-5186 HALÁLOZÁSOK:

Tápai György   1946
Rémiás Etelka   1948
Schiszler András László   1968
Zsikláné Sipos Irén  Sipos Irén 1955
Májer Andrásné Font Zsófia  1933
Tóth György   1945

SZÜLETÉSEK:
Molnár Nimród a.n.: Csányi Magdolna
Kovács Bence a.n.: Balogh Magdolna
Horváth Zsombor Azim a.n.: Horváth Klaudia
Suhajda Krisztián Kende a.n.: Szervánszky Judit
Barabás Milán József a.n.: Brendt Dzsenifer Annabella
Hachbold Hetti a.n.: Turzó Cintia
Kolompár Martin Krisztián a.n.: Kolompár Eszter
Szikora Dóra a.n.: Sándor Henriett

HÁZASSÁGKÖTÉSEK:
Mig Zsolt – Orcsik Kitti
Péntek Gyula – Gáspár Szilvia
Kanalas Sándor – Farkas Angéla Rita
Gillich Dániel – Szentgyörgyi Alexandra

Dugulás-elhárítás 
06 20 917 1403

Banga Sándor
6400 Kiskunhalas

Kossuth Lajos u. 22/B

LED, LCD TV JAVÍTÁS 
1 ÉV GARANCIÁVAL!

Tel.: (H-P 8-18 óráig) 
06 30/626 1021

Komlós Zsolt 
lcd-tv-monitor-szerviz.hu

www.soltvadkert.hu

• „Amikor én még kissrác voltam” 
elnevezéssel Soltvadkert felnőtt lako-
saitól április 30-ig várjuk életüknek az 
ezt az időszakát megörökítő, legalább 
képeslap nagyságú fotókat, melyek-
ből kiállítást tervezünk összeállítani. 
(Egy személy maximum két db kép.)

• Verselj velünk! A költészet napja – 
József Attila születésnapja, április 11. 
– alkalmából április 9-én, pénteken 
7-10 óráig a soltvadkerti piactéren kö-
zösségi verselést tartunk. Jelentkezni 
lehet a 06/70-773-9335 telefonszá-
mon. A járványügyi óvintézkedések 
betartásával terveink szerint a jelent-
kezők érkezési sorrendben olvassák, 
illetve mondják majd el kedvenc 
versüket.

• Versünnep online
Mondd el vagy olvasd fel kedvenc 
versedet és töltsd fel a Gyöngyház 
Kulturális Központ Verseljünk Együtt 
csoportjába.

• Reménységfák
A Gyöngyház Kulturális Központ 
melletti fák húsvét tájékán remény-
ségfákká változnak. Színes szalagok-
kal átkötött igei és irodalmi idézetek 
lesznek a fákon. Aki arra jár, vigyen 
magával egy-egy bátorító gondo-
latot. Így szeretnénk áldott húsvéti 
ünnepeket kívánni Soltvadkert város 
lakóinak és a városon átutazó kedves 
vendégeknek.

• Játékaink:
– Húsvéti TOTÓ játékunkat április 
5-ig lehet kitölteni Facebook oldalun-
kon. 

– Helytörténeti, Soltvadkert Város 
nevezetességei Kártyajáték és helytör-
téneti útmutatót népszerűsítő játékun-
kat szintén a Facebookon lehet elérni. 
A helyes megfejtők között ajándékokat 
sorsolunk ki.
A húsvéti és a helytörténeti totó sorso-
lása április 6-án lesz.

– 45 perc alatt a Föld körül! Egyip-
tom elveszett kincseinek nyomában. 
Szabadulószoba. Tervezett kezdési 
időpont: május 4. Már várjuk 4-6 
fős csoportok jelentkezését. Jelent-
kezni lehet a 06/70-773-9335 vagy a 
06/78-582-585 telefonszámon. E-mail-
ben a gyongyhazszervezés@gmail.
com címen.

• Szekrénykönyvtárunk a nap 24 
órájában várja kedves látogatóit. Az 
ott elhelyezett könyvek, folyóiratok 
ingyen elvihetők, nem kell vissza-
hozni azokat. Kérjük olvasóinkat, 
hogy egyszerre öt könyvnél és folyó-
iratnál többet ne vigyenek el. Adjuk 
meg a lehetőséget másoknak is, hogy 
kedvükre válogathassanak. 

A könyvtári könyvek, folyóiratok 
és hangoskönyvek kölcsönözhetők. 
Könyvrendeléseiket április 6-án és 
7-én, valamint április 20-án és 21-én, 
keddi és szerdai napokon adhatják 
le a következő telefonszámokon: 
06/70-773-9335 vagy a 06/78-582-
585. Házhoz szállítás április 8-án és 
22-én, csütörtökön történik.

• A Soltvadkerti Képes Kalen-
dárium Facebook csoportba to-
vábbra is várjuk a 25 évnél régebbi 
képeket, fotókat Soltvadkertről, 
soltvadkertiekről. 

• Április 16-án, a holokauszt ma-
gyarországi áldozatainak emléknap-
ja alkalmából a Magyarországi Zsidó 
Örökség Közalapítvány (MAZSÖK) 
támogatásával Emlékezés magyaror-
szági zsidó költőinkre, íróinkra cím-
mel tisztelgünk az áldozatok előtt. 
A műsor keretén belül fejet hajtunk 
a vadkerti meghurcoltak előtt is. 

• A Gyöngyház Kulturális Központ 
folyosógalériáján megnyílt Szigeti 
Tünde soltvadkerti alkotó kiállítá-
sa. 
Ennek a kiállításnak több külön-
legessége is van. Egyik az, hogy 
online tekinthető meg. A másik 
az alkotások készítési technikája, 
ami gyöngyszemes, a harmadik 
pedig az, hogy ezek a képek az al-
kotó felajánlásának köszönhetően 
a Gyöngyház Kulturális Központ, 
s így Soltvadkert város tulajdonát 
képezik. Ezúton is köszönjük szépen.

Bővebb tájékoztatás kérhető:
70/773-9335, 78/582-585

AJÁNLÓ

Ajánló,
felhívások

„Arbeit macht frei”
A MUNKA SZABADDÁ TESZ

Ez a felirat fogadta azokat, akik az auschwitz-birkenaui koncent-
rációs tábor kapuján beléptek. A táborkomplexumot 1940-ben hoz-
ták létre a németek Lengyelország területén. Itt megközelítőleg 1,1 
millió embert semmisítettek meg, akiknek körülbelül 90 százalé-
ka volt zsidó. A Magyarországról elhurcoltak többsége, valamint a 
vadkertiek többsége is ebben a táborban lelte halálát.

Hazánk hivatalosan 1941. július 27-én 
üzent hadat a Szovjetuniónak, ezzel óha-
tatlanul is belépett a II. világháborúba. 
Egyre erőszakosabbá vált a németek bele-
szólása mindenbe. A revíziós politika után 
kialakult Magyar Királyságból 400.000 
zsidót hurcoltak el. A csonka Magyaror-
szág területéről 200.000 volt az áldozatok 
száma. Az áldozatok a munkaszolgálat-
ban, a hatóságok brutalitása nyomán, a 
halálmenetekben, haláltáborokban, tö-
meges kivégzésekben veszítették életüket. 
Az auschwitzi tábor minden harmadik 
áldozata magyar volt.
Már a háborút megelőzően is voltak a 
zsidók életét szabályozó törvények, az 
úgynevezett zsidótörvények, amelyek 
ellehetlenítették őket. Az igazi megpróbál-
tatások 1944. március 19-én kezdődtek, 
amikor is a németek megszállták hazán-
kat. Elkezdődött a gettók létrehozása, 
ahol akár több száz embert is összezsúfol-
hattak embertelen körülmények között. 
Már a megszállás napján elkezdték a 
zsidók összegyűjtését Pesten. Az első 
deportálóvonat 1944. április 28-án indult 
el Kistarcsáról 1800 fővel.
Április elején kezdték el a zsidók ösz-
szeírását országosan, így ez megtörtént 
Soltvadkerten is. Ezek szerint körülbelül 
négyszáz zsidó élt Vadkerten. Rabbi nem 
volt, az anyakönyvvezető rabbi Deutsch 
Salamon volt. Egy elemi iskolával ren-
delkeztek és volt egy zsinagóga is, mely 
1889-ben épült. Vadkerten a gettót a 
mai Szentháromság utca 1-11. szám alatt 
alakították ki. A 9-es szám alatt volt az 
iskola és a fürdő. Az iskola a gettósítás 
idején is működött, valamint imaház 
is a felnőttek részére. Április folyamán 
25-28 főt vittek el munkaszolgálatra, 
bombakárosult helyekre, Ausztriába. 
Az adatokat az 1946. március 2-án 
felvett tanúvallomásokból lehet tudni, 
melyeket többek között Deutsch Jakabbal 
és Vadkerti Zsigmonddal készítettek. 
Az akkori mozi helyiségében kellett a 
kijelölt zsidóknak jelentkezniük. Ott az 
értékeiket elvették tőlük, majd bántal-
mazták és végül Kecskemétre szállították 
őket, ahol egy pince volt a szálláshelyük. 
Másnap szintén súlyosan bántalmazták a 
zsidókat. Ezután egy jegyzőkönyvet kellett 
aláírniuk, hogy államellenes bűncselek-

ményeket követtek el. Június folyamán 
a többi vadkerti zsidót is deportálták. 
A vadkerti állomáson szállították fel őket 
marhavagonokba a csendőrök. A többsé-
gük a kecskeméti gyűjtőtáborba került, 
ahonnan június 27-én továbbküldték őket 
Auschwitz-Birkenauba.
Az áldozatok között volt dr. Grätzer Ist-
ván, a „szegények” orvosa. A mai Mátyás 
király utcában lakott. Róla utca van elne-
vezve. Felesége a háború után követelte, 
hogy az utca lakóit vonják felelősségre 
azért, mert hagyták, hogy a férjét elvi-
gyék. Felelősségre vonás nem történt. Dr. 
Földes Gyula is az áldozatok között sze-
repel. Róla botlatókővel emlékezett meg 
az utókor a Szentháromság utca 7. szám 
előtt. Azt pontosan nem lehet tudni, hogy 
mennyien tértek vissza a haláltáborokból. 
Egyes vélemények szerint kevesen, más 
vélemények szerint az elhurcoltak fele. 
A háború után, akik visszatértek, nehe-
zen rázódtak vissza a régi, megszokott 
életbe. Eleinte feszült volt a helyzet, 
mert sokan tartottak attól, hogy a visz-
szatértek bosszút állnak meghurcolta-
tásukért. Egyetlen ilyen esetről tudunk. 
A Benkovszky házaspárt gyilkolták meg 
brutálisan, majd az elkövetők eltűntek a 
faluból. Később egy kiskunhalasi fiatal-
embert vádoltak meg a gyilkossággal, aki 
egy év börtönt kapott. A visszatérteknek a 
kialakuló kommunista rendszer sem ked-
vezett, ezért több hullámban elhagyták a 
települést és kivándoroltak Amerikába, 
Izraelbe, Ausztráliába stb.  Érdekességkép-
pen még megemlítendő, hogy 2012 nyarán 
városunkba látogatott Mila Bierenkrant 
zsidó ember Ausztráliából. Unokáival 
jött, akikkel végigjárták azokat a helyszí-
neket, ahol a nagypapa megfordult a II. 
világháború alatt. A szlovákiai Homon-
nán született 1929-ben. 1941 körül került 
Pestre toloncházba idősebb testvérével, 
Dáviddal. 1943 őszén Deutschék hozták 
magukkal Soltvadkertre, 1944-ben innen 
deportálták Auschwitzba. 
A magyarországi zsidó holokauszt em-
léknapja alkalmából, április 16-án Em-
lékezés magyarországi zsidó költőinkre, 
íróinkra címmel tisztelgünk az áldozatok 
előtt a Magyarországi Zsidó Örökség Köz-
alapítvány (MAZSÖK) támogatásával. 
                                                           Légrády

dr. Kővdr. Kővágó Gergelyágó Gergely

Szájsebészet,Szájsebészet,
implantológia,implantológia,
teljes fogászati ellátásteljes fogászati ellátás
Bócsán, felújított rendelőnkben.Bócsán, felújított rendelőnkben.

Előjegyzés telefonon: +36704588234Előjegyzés telefonon: +36704588234

Soltvadkert Város Önkormányzata a Soltvadkerti Testedző 
Egyesület elnökségével együttműködésben határozottan kéri 
a városban működő sportklubokat, sportegyesületeket – a 
bajnoki mérkőzések, versenyek és az azokra való felkészülést 

kivéve –, hogy függesszék fel valamennyi edzésüket, 
sporttevékenységüket az iskolalátogatás felfüggesztésének 

idejéig, azaz április 19-ig.  

A bajnoki mérkőzések és versenyek felfüggesztésére 
helyben nincs lehetőség, de ezúton is kérjük a klubokat 

és egyesületeket az ezeken való részvétel megfontolására.

Az új koronavírus (COVID-19) okozta járvány terjedésének 
megakadályozását szolgáló intézkedésünk betartása

közös érdekünk, vigyázzunk egymásra!

Jó egészséget kívánunk mindenkinek!
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2021. április LABDARÚGÁSKÉZILABDA

Covid-fertőzöttek miatt két mérkőzése is elmaradt
a labdarúgóknak

A megyei I. osztályban szereplő Soltvadkerti TE férfi kézilabda ne-
héz helyzetbe került a céljai elérésnek útján. A fiúk szeretnének a 
legjobb négy között végezni az alapszakaszban, hogy a felsőházi 
rájátszásban szerepelhessenek, de az elmúlt hetek rossz eredmé-
nyei miatt már nem csak a saját kezükben van a sorsuk.

A gárda a legutóbbi három mérkőzését 
elvesztette, ami után a fiúk a tabella 7. 
helyére csúsztak vissza 12 ponttal. A 
kiegyenlített erőviszonyokat jól jellem-
zi, hogy a soltvadkertiek előtt három 
csapatnak is 14 pontja van. 
Az együttes a KIKI SKFT 2 csapata 
ellen a 14. fordulóban idegenben szen-
vedett 32-19 (17-6) arányú vereséget. A 
mérkőzés már gyakorlatilag az első fél-
időben eldőlt, mely során a soltvadkerti 
gólokat Farsang Kristóf-1, Opauszki 
Péter-4, Pálinkás Ádám-4, Thiesz Ta-
más-4 és Turi Attila-6 dobta.
A csapat ezt követően Bácsalmásra 
látogatott, ahol nagyon szoros küzde-
lemben kaptak ki 28-27-re (15-14). Az 
utolsó másodpercekig kiélezett csatá-
ban a soltvadkertiek találatait Piller 
Tamás-3, Farsang Kristóf-1, Marosi 
Dávid-2, Ürmösi Zoltán-1, Opauszki 
Péter-2, Pálinkás Ádám-2, Thiesz Ta-
más-11 és Turi Attila-5 szerezte.
Az újabb játéknapon az együttes már-
cius 21-én a kalocsai Gézengúz UKC 
gárdáját látta vendégül a járványügyi 
helyzetre való tekintettel zártkapus 
mérkőzésen. A találkozón a soltvadker-
ti csapat 25-22 (13-11) arányú vereséget 
szenvedett: Csernák – Marosi 3, Piller, 
Opauszki 3, Farsang 1, Thiesz 8, Kin-
cses 4. Csere: Angebrandt (k), Herceg 
1, Pálinkás 1, Szentgyörgyi, Turi 1, 
Ürmösi. A mérkőzést nagyszerűen 
kezdte a hazai gárda, és az elején 5-1-es 
vezetésre tettek szert. A soltvadkertiek 
a mérkőzésnek ebben a szakaszában 
jól védekeztek és támadásban is ered-
ményesek voltak, így sokáig tartották 
a négygólos előnyüket, és csak a félidő 
végére tudtak felzárkózni jobban a 
vendégek. Meg kell említeni, hogy a 25. 
percben egy ütközés után a soltvadkerti 
csapatból Marosi Dávidot piros lappal 

kiállították a játékvezetők. A szünet 
után az „öltözőben maradt” a soltvad-
kerti csapat és gyorsan megfordította 
a mérkőzés állását a kalocsai gárda 
(13-14). Ez a második félidei kezdés 
rányomta bélyegét a mérkőzés további 
alakulására, mert innentől fokozatosan 
átvette a vezetést a vendég együttes és az 
utolsó perceket már háromgólos előny-
nyel várták (20-23). A soltvadkertiek 
nem tudták semlegesíteni a kalocsaiak 
13 gól dobó átlövőjét Kovács Ákost és a 
második félidőben védekezésben elkö-
vetett hibák miatt szenvedtek vereséget.
A mérkőzést követően Nagy Máté, a 
csapat edzője elmondta, hogy a Kalocsa 
személyében egy fiatal, sokat futó, gyor-
san játszó csapatra készültek. Felhívta a 
figyelmet arra, hogy gyorsan zárjanak 
vissza védekezésnél és a beállós játékot 
erőltessék. Sajnos ezekből a taktikai 
elemekből nem tudtak mindent mara-
déktalanul megvalósítani. Csalódott-
ságának adott hangot a játék és az elért 
eredmény miatt, de úgy fogalmazott, 
hogy ez elmondható az elmúlt hetekben 
nyújtott teljesítményükről is. A csapat 
most egy hullámvölgyben van, amiből 
görcsös akarással próbálnak kijönni, 
és ez rányomja bélyegét a játékukra. 
Szeretnének változtatni valamit ezen a 
helyzeten, hogy mihamarabb kijöjjenek 
ebből a gödörből. A szakember szerint 
ezzel a vereséggel most egy kicsit le-
jön a játékosok válláról a teher, mivel 
innentől kezdve már nem csak a saját 
kezükben van annak a sorsra, hogy a 
legjobb négy között végezzenek az alap-
szakaszban és játszhassanak majd a rá-
játszásban az érmes helyekért. Kiemelte, 
hogy a céljaik megvalósításához fel kell 
emelniük a fejüket, mennek tovább, 
dolgoznak keményen és reménykednek 
a jobb folytatásban.                Filus Tibor

Szomszédvári 
rangadót vesztettek 

A Soltvadkerti TE megyei I. osztályban szereplő női kézilabdacsa-
pata eddig a bajnokságban mindössze egyetlen mérkőzést tudott 
megnyerni. A csapat a gyengébb teljesítmény miatt jelenleg a tabel-
la utolsó, 8. helyén áll 2 ponttal.

A küzdelemsorozat 14. fordulójában 
szomszédvári rangadóra került sor. 
A házigazda kiskőrösiek a járvány-
helyzet miatt a helyi sportcsarnokot 
nem használhatják, így a zártkapus 
találkozót Izsákon rendezték meg. 
A játéknapon a soltvadkerti lányok 
30-19 (19-5) arányú vereséget szenved-
tek: Dúl – Sörös 3, Korsós A. 2, Szabó 
B. 3, Szentpéteri 1, Petrezselyem, 
Markó 1. Csere: Vancsik (k), Korsós 
Á. 6, Bleszák 1, Drenkovics 2, Kuti, 
Trsztyinszki. A találkozót nagyon 
jól kezdték a kiskőrösiek és gyorsan 
háromgólos előnyre tettek szert (3-0). 
A soltvadkertiek azonban felzárkóztak 
és visszajöttek a mérkőzésbe (4-3). Ezt 
követően a hazaiak nagyon szerve-
zetten és zártan védekeztek, ami jó 
kapusteljesítménnyel párosult, így az 
első félidőben csak mindössze öt gólt 
tudtak dobni a soltvadkertiek. Az első 
félidő végére az eredmény tekintetében 
nagy különbség alakult ki a kiskőrösi-
ek javára, akik 13 gólos előnyre tettek 
szert. A szünet után már jobban ké-
zilabdáztak a soltvadkertiek, de nem 
tudták megszorítani ellenfelüket. 
A soltvadkertiek helyzetét nehezí-
tette, hogy a második játékrészben 
Szabó Bettina begyűjtötte harmadik 
kétperces kiállítását is, ami után már 
nem térhetett vissza a pályára. A játék 
minden elemében jobb kiskőrösiek 
megérdemelt győzelmet arattak.
A következő fordulóban a lányok 
Kiskunmajsára látogattak, ahol 31-
15-re (15-7) kaptak ki. Az utóbbi 
hetekben jó teljesítményt nyújtó kis-
kunmajsaiak már az első félidőben 
megnyugtató előnyre tettek szert. 

A szünet után a hazaiak to-
vább növelték az előnyü-
ket és magabiztosan nyertek. 
A soltvadkertiek góljait Bleszák 
Nóra-2, Drenkovics Vivien-3, Korsós 
Alexandra-3, Kuti Szílvia-1, Lőrincz 
Réka-3, Petrezselyem Zsófia-1, Sörös 
Zsófia-1 és Szentpéteri Flóra-1 sze-
rezték.
A lányok edzője, Opauszki Péter a 
Kiskőrös elleni szomszédvári rang-
adó után értékelésében elmondta, 
hogy mindenkin látta a feszültséget, 
mert szerettek volna jó eredményt 
elérni. Újra a csapat rendelkezésére 
állt Korsós Ágnes, és a sérülése után 
ismét számíthattak Petrezselyem 
Zsófia játékára is. Kiemelte, hogy 
sajnos az első félidőben a védekezé-
sükben szinte semmilyen ellenállást 
nem tanúsítottak, így igen sok gólt 
kaptak. Sok mindent elmond a táma-
dójátékukról, hogy az első 30 percben 
mindössze öt gólt tudtak dobni. Meg-
említette, hogy a szünetben felhívta 
a játékosok figyelmét a hibákra, és a 
második félidőben már egészen más 
arcát mutatta a csapat. A második fél-
időben már mindenki nagy odafigye-
léssel és lelkesedéssel játszott, ami az 
eredményeségben is megmutatkozott. 
Próbálták kivenni a játékból ellenfelük 
meghatározó játékosait, amivel hibára 
kényszerítették a kiskőrösieket és a 
megszerzett labdával gyors támadá-
sokat tudtak vezetni. Az edző szerint 
a rangadót az első félidőben vesztették 
el, de a szünet után látottakból lehet 
majd a későbbiekben építkezni. 

Filus Tibor

Nehéz időszakot él át a megyei I. osztályban szereplő Soltvadkerti 
TE csapata, amely tavasszal még nem tudott gólt rúgni, és a baj-
nokságban nyeretlen. A gárda helyzetét nehezítette a márciusi hó-
napban, hogy a keret több játékosa is elkapta a koronavírust, ami 
miatt két mérkőzése is elmaradt az együttesnek.

HAZAI PÁLYÁN VESZÍTETTEK 
A FIÚK 

A fiúk február 27-én hazai környe-
zetben létek pályára, de nem sikerült 
megszakítaniuk a nyeretlenségi soro-
zatukat. A soltvadkertiek a Lajosmizsei 
VLC gárdáját fogadták, akiktől 2-0 (0-
1) arányú vereséget szenvedtek: Eifert 
– Dulai (Tóth Á.), Rózsa (Lévai), Fék, 
Frei, Fejes (Gillich), Pekker, Molnár, 
Varga, Kővári, Radics. Az első félidő-
ben kiegyenlített mezőnyjáték folyt a 
pályán kevés helyzettel a kapuk előtt. 
A 20. percben egy nagy védelmi hiba 
után az első valamirevaló támadásából 
lőtt gólt a Lajosmizse (0-1). Ezt követő-
en a soltvadkertiek birtokolták többet 
a labdát, de igazán nagy gólhelyzeteket 
nem tudtak kialakítani. A második 
félidőben kitámadott a hazai gárda, de 
a középpályán nagyon sok labdát elad-
tak, a vendégek kontratámadásai pedig 
állandó gólveszélyt jelentettek. A hazai 
kaput többször is Eifert János bravúros 
védései vagy a kapufa mentette meg a 
góltól. A vendégek második találata 
egy kontratámadás végén esett a 92. 
percben (0-2). A soltvadkertiek táma-
dójátékában ezen a napon sem volt 
benne a gól, a lajosmizseiek pedig a 
második játékrészben kialakított hely-
zeteik alapján akár nagyobb arányban 
is nyerhettek volna.

ELMARADT A SZOMSZÉDVÁRI 
RANGADÓ

A csapat március 7-én Kiskőrösön 
lépett volna pályára, de a találkozó 
elmaradt. A találkozó előtti napon 
jelezte telefonon a Soltvadkerti TE 
labdarúgó szakosztályának elnöke 
Schmidt Zsolt a kiskőrösiek részére, 
hogy Covid-fertőzöttek miatt nem 
tudnak kiállni a mérkőzésre. Elmond-
ta, hogy az egyik játékosuk igazoltan 
koronavírusos, illetve a csapatban 
több olyan labdarúgó van, akik kon-
taktszemélyként vehetők figyelembe 
és gyaníthatóan elkapták a fertőzést. 
A kiskőrösiek arra hivatkozva, hogy 
nagyon sűrű a versenynaptár és nem 
tudhatják, hogy a későbbiekben náluk 
is lehet-e hasonló járványhelyzet a csa-
patnál, ezért nem vállalták a találkozó 
lejátszását egy későbbi időpontban. 

A Bács-Kiskun Megyei Labdarúgó 
Szövetség Versenybizottsága az el-
maradt mérkőzéssel kapcsolatban a 
következő döntést hozta: „A Verseny-
bizottság a KISKŐRÖSI LC – SOLT-
VADKERTI TE 2021. 03. 07. napján 
elmaradt MEGYEI I. felnőtt bajnoki 
mérkőzés 3 bajnoki pontját, 3-0-ás 
gólkülönbséggel a KISKŐRÖSI LC 
csapatának javára igazolja.”

TARTALÉKOS CSAPATTAL 
KALOCSA ELLEN 

Az együttes ilyen körülmények után 
lépett pályára a 19. fordulóban, amikor 
a Kalocsai FC gárdáját látták vendé-
gül. A Covid-fertőzöttek, sérülések és 
egyéb elfoglaltságok miatt igen tar-
talékos soltvadkerti csapat a március 
13-án lejátszott találkozó alkalmával 
nagy gólarányú vereséget szenvedett. 
A műfüves soltvadkerti pályán leját-
szott találkozón a hazaiak 6-0-ra (0-4) 
kaptak ki: Eifert (Szabó N.) – Frei, Ra-
dics (Tóth Á.), Geleta (Ritter), Gillich, 
Molnár, Pál (Eiler), Fék, Fejes, Dulai, 
Varga B. A találkozó első felében a 
szervezetten védekező két csapat kapu-
ja előtt nem volt nagyobb gólhelyzet. 
A vendégek a 19. percben szerezték 
meg a vezetést, amikor egy szabad-
rúgásból a kapu elé lőtték a labdát 
és a felszabadítani nem tudó hazai 
védők között a kalocsaiak találtak a 
hálóba (0-1). Eltelt félóra és a kalocsa-
iak meddő mezőnyfölénye mellett a 
soltvadkertiek csak ritkán tudtak kont-
ratámadásokat vezetni. A 33. percben 
egy ártalmatlan kapu előtti ütközés 
után lesérült a hazaiak hálóőre, Eifert 
János és helyette a fiatal Szabó Norbert 
állt be a csapatba. Ez a személyi válto-
zás nagyban megváltoztatta a játék ké-
pét, mert ezt követően a soltvadkertiek 
védekezésben több nagy hibát is 
elkövettek. A kapucsere után néhány 
perccel a kalocsaiak újabb gólt lőttek 
(0-2), majd a félidő előtt még kétszer 
találtak a kapuba (0-4). A szünet után 
az első támadásukból gólt szereztek a 
kalocsaiak (0-5), a 63. percben pedig 
beállították a 0-6-os végeredményt. 
A játék képéről mindent elmond, hogy 
a vendégek félgőzzel érték el ezt a nagy-
arányú győzelmet a védekezésben na-

gyokat hibázó és támadásban kapura 
teljesen veszélytelen soltvadkertiekkel 
szemben. Fontos megemlíteni, hogy a 
soltvadkerti csapat bajnokságba bene-
vezett keretéből ezen a napon különbö-
ző okok miatt hiányzott Kővári Csaba, 
Engler Antal, Szarka Roland, Rózsa 
Bence, Szalai Ádám, Simon Márk, 
Viola Máté, Pekker Roland, Lévai 
Balázs, Rimár Péter és Kisa Péter.
A gárda a következő játéknapon János-
halmára utazott volna, de a soltvadker-
ti csapatnál előforduló újabb korona-
vírusos esetek miatt ez a találkozó is 
elmaradt. A mérkőzést június 30-án 
17 órai kezdettel fogják majd pótolni.

NEM ADJUK FEL, ÖSSZE KELL 
RÁZNI A CSAPATOT

Az elmúlt időszakban lejátszott két 
találkozót Újvári Gábor edző a követ-
kezőképpen értékelte:
– A Lajosmizse elleni találkozó előtt a 
héten a támadásvezetések gyakorlásá-
ra fektettük a hangsúlyt, és most egy 
kisebb változás volt a játékrendsze-
rünkben is, mivel három támadóval 
álltunk fel. Sajnos most sem sikerült 
a gólszerzés, mert a döntő pillanatok-
ban vagy az utolsó passzoknál rossz 
döntéseket hoztunk. Az első félidőben 
sikerült végrehajtani a fiúknak azt, 
amit elterveztünk és tudtuk irányíta-
ni a játékot. Nagyon sajnálom, hogy 
a játéknak ebben a szakaszában az 
egyetlen támadásából gólt rúgott egy 
védekezésben elkövetett hibánk után a 
vendég együttes. A második félidőben 
próbáltunk az eredmény után futni, 
miközben a támadásaink során renge-
teg labdát elveszítettünk, amelyek után 
veszélyes akciókat vezetett az ellenfe-
lünk. A végén a cseréket követően már 
négy támadóval a pályán próbáltunk 
gól szerezni, de ez sem hozott ered-
ményt, és egy kontratámadás után 
kapott újabb góllal eldőlt a találkozó 

sorsa. Ma kapkodó és pontatlan volt a 
játékunk, miközben az ellenfelünk igen 
jól szervezte meg a kontratámadásait, 
így több nagy gólhelyzetük is volt. 
A hiányérzetem azzal kapcsolatban 
van, hogy az első félidőben nem tud-
tunk gólt szerezni, mert amennyiben 
mi szerzünk vezetést, úgy szerintem 
másként alakult volna a végeredmény. 
A Kalocsa elleni találkozó alkalmával 
két olyan játékosra nem számíthattam, 
akik koronavírus fertőzés gyanúja mi-
att maradtak otthon. Mindezek mellett 
a csapatból többen bajlódnak sérüléssel 
és volt, aki munkahelyi, iskolai vagy 
egyéb elfoglaltság miatt nem tudott 
a rendelkezésemre állni. Rengeteg a 
hiányzónk, ami sajnos rányomja bé-
lyegét a csapat teljesítményére. A mai 
mérkőzésnek tudtuk, hogy a kalocsai 
csapat az esélyese és az erőviszonyo-
kat felmérve szervezett védekezésből 
indulva kontrajátékkal próbáltunk 
veszélyeztetni. Úgy gondolom, hogy a 
kapusunk, Eifert János sérüléséig ezt a 
taktikánkat nagyjából meg is valósí-
tottuk. A fordulópont egyértelműen a 
kapuscsere után következett be a mér-
kőzésen, amikor ezt követően mintegy 
20 perc alatt kaptunk négy gólt. Sajnos 
a második félidőben már csak arra 
tudtunk odafigyelni, hogy ne legyen 
még súlyosabb a mai vereségünk. A 
csapatnál az elkövetkezendő napok-
ban nem az edzések megtartása lesz 
majd a nagy szakmai kihívás, hanem 
a mentális felkészítés, hogy higgyenek 
magukban. Gondoltam, hogy nehéz 
lesz ez a tavaszi szezon, de most sajnos 
abban a helyzetben vagyunk, amikor 
a „szegény embert még az ág is húzza”. 
Nem adjuk fel, dolgozunk tovább, és 
mindent megteszünk annak érdeké-
ben, hogy megszerezzük tavaszi első 
gólunkat és győzelmünket a bajnok-
ságban.

Filus Tibor

Három vereség zsinórban 
JOBB FOLYTATÁSBAN REMÉNYKEDNEK 
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A dobogóért küzd
a Vadkert FC STE II. csapata

18

ÁLLATI

Állatkerti séta a szomszédban
EILERNÉ TÜNDI SIKERES MENTŐAKCIÓT SZERVEZETT

A megyei III. osztályú labdarú-
gó bajnokságban szereplő Vad-
kert FC STE II. csapata évek óta 
a küzdelemsorozat egyik meg-
határozó együttese. A fiúk idén 
is a dobogós hely eléréséért küz-
denek, mely harcban 15 mérkő-
zés lejátszása után a csapat a 4. 
helyen áll, tíz győzelemmel, egy 
döntetlennel, négy vereséggel, 
63-23-as gólaránnyal, 31 pont-
tal.

Az együttes a tavaszi szezont Tázlá-
ron kezdte, ahol 4-0 (0-0) győzelmet 
arattak: Frittmann – Szekér, Eiler, 
Frank, Papp (Tóth I.), Szamosi, Du-
lai (Gyuricza), Sőregi, Windecker, 
Császár (Sztankovics), Ritter. A szo-
ros első félidő után a soltvadkertiek 
a duplázó Papp Róbert, Eiler László 
és Sőregi Krisztián találataival nyer-
ték meg magabiztosan a mérkőzést.

Ezt követően fordulatokban és gó-
lokban gazdag mérkőzést játszott 
a csapat hazai környezetben már-
cius 20-án a Bócsa gárdája ellen. 
A műfüves pályán lejátszott talál-
kozó alkalmával a vadkertiek 5-4 
(2-2) arányú vereséget szenvedtek: 
Frittmann – Burszki (Móczár P.), 
Gillich, Szekér (Sőregi), Eiler, Frank 
(Móczár T.), Papp, Szamosi, Dulai 
(Gaál), Windecker, Ritter.
A találkozó kiegyenlített erők küz-
delmét hozta, melynek során a ve-

szélyesebben támadó soltvadkertiek 
Papp Róbert révén a 14. percben 
megszerezték a vezetést (1-0). A 21. 
percben egyenlítettek a bócsaiak, 
amikor az első támadásukból gólt 
szerzett Varga Tibor (1-1). Ezt kö-
vetően Eiler László buktatása után 
büntetőhöz jutott a soltvadkerti 

csapat, de Papp Róbert a tizenegyes 
elvégzésekor méterekkel a kapu 
fölé lőtte a labdát. A hazai oldalon 
az első félidőben Dulai Máté tudta 
a legnagyobb veszélyt jelenteni a 
vendégek kapujára, de a helyzeteit 
sorra kihagyta, vagy a befejezéskor 
rossz döntéseket hozott és pontatla-
nul passzolt. A sok hazai kihagyott 
helyzet megbosszulta magát, mert 
a 41. percben a bócsaiak második 
kapura lövése is a hálóban kötött 
ki Varga Tibor révén (1-2). A szünet 
előtt az agilisan játszó Eiler László 
egy kapusról kipattanó labdát rú-
gott a kapuba (2-2), így döntetlennel 
vonultak pihenőre a csapatok. 

A második félidőben a 48. percben 
Varga Tibor újra „beköszönt” a solt-
vadkerti kapuba egy nagy védelmi 

hibát követően (2-3). A 60. percben a 
bócsai Üres-Farkas Boldizsár lövése 
pattant meg a hazai védőkön úgy, 
hogy Frittmann Patrik már tehe-
tetlen volt (2-4). A vendégek gyakor-
latilag minden kapura lövéséből gól 
szültetett, de a soltvadkertiek nem 
adták fel és az elszántan focizó Eiler 

László két góljával kiegyenlítettek 
(62.’ 3-4, 87.’ 4-4). Mezőnyfölény-
ben játszottak a találkozó végén a 
hazaiak és beszorították a kapujuk 
elé a bócsaiakat. A győztes gólért 
küzdő soltvadkertiek a 92. percben 
szögletet végezhettek el, amikor a 
bócsaiak felszabadítása után a ven-
dégek vezethettek kontratámadást, 
és az elöl üresen maradó Varga Ti-
bor megszerezte a mérkőzést eldön-
tő találatot (4-5). A fordulatokban és 
izgalmakban bővelkedő találkozót 
a kiváló helyzetkihasználásának 
és lelkes játékának köszönhetően 
nyerte meg a bócsai csapat.

A mérkőzés után Frank Gábor, a 
Vadkert FC STE II. edzője elmond-
ta, hogy erős ellenfélre számítottak 
a bócsai csapat személyében ezen a 
napon. Megemlítette, hogy nagyon 
jó a kapcsolatuk a bócsaiakkal, 
akik a pályájuk építése miatt 
Soltvadkerten edzenek és játsszák 
le hazai bajnoki mérkőzéseiket. 
Értékelése szerint a mérkőzést 
döntően befolyásolta, hogy nem 
tudták Varga Tibort megfogni, aki 
a kontrajátékban nagyon jó, és gól-
érzékenységét mutatja, hogy négy 
alkalommal talált a kapunkba. 
Lélektanilag jelentősen befolyásolta 
a mérkőzést, hogy 1-1-nél büntetőt 
hibáztak, ami rányomta a bélyegét 
a teljesítményükre. Az edző szerint 
mentálisan erősek voltak, mert 1-2 
és 2-4 után is ki tudtak egyenlíte-
ni. A végén még kockáztattak is, 
hogy meglegyen a győzelem, de 
sajnos az utolsó másodpercekben 
egy kontratámadásból a vendégek 
lőttek gólt. 

Filus Tibor

Részletek országszerte a szakkereskedésekben és a www.marso.hu oldalon!
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5 év extra garanciával!

Kevesen tudták eddig, hogy Felsőlajoson egy remek kis magánállat-
kert működik. Olyan egzotikus, trópusi állatokkal, melyekért a fő-
városba kellett többnyire utazni. Természetesen csak egészen csalá-
diasnak mondható a gigantikus állatkerthez képest, de láthatunk itt 
oroszlánt, tevét, fehér tigrist, különféle majomfajtákat, tarajos sült, 
medvét, emut, zebrát és még hosszan lehetne sorolni a sok látnivalót, 
amit Tóth Tibor hozott létre mintegy húszhektáros területen, barát-
ságos, hangulatos  környezetben, mely egyben szabadidőpark is.  

Az állatkert kizárólag a látogatói 
bevételből, az örökbefogadói támoga-
tásokból, adományokból tartja fenn 
magát, ezért a tulajdonos házaspárnak 
komolyan el kellett gondolkodni, hogy 
felszámolják az parkot, mivel a járvány 
szigorításai őket is érintették, nem fo-

gadhat látogatókat az állatpark. Erre 
reagált azonnal és érzékenyen Eilerné 
Tündi, aki úgy próbált segíteni, hogy 
vásárlókat toborzott az állatparkról 
szóló könyv vásárlására. 
Amint mesélte, döbbenetes élmény 
és jó érzés volt látni, és tapasztalni, 

hogy menyi jószándékú ember lé-
pett azonnal a tettek mezejére. Már 
száznál is több könyv talált gazdára, 
amiről Tündi álmodni sem mert. 
Mint mondta, már tíz könyvnek is 
örült volna, de ez minden elképzelést 
felülmúlt, az pedig végképp, hogy az 
ország különböző pontjairól keresték 
meg, hogy csatlakoznának a men-
tőakcióhoz. Így lett a soltvadkerti 
mentőcsapatnak egy örökbefogadott 
fehér oroszlán párja, Monbasa és Nala. 
Az Álmom, szenvedélyem az életem 
című könyv egyébként nagyon iz-
galmas és gyönyörű darab. A parkot 
Tündi és a hozzá hasonló patrónusok 
közreműködésével közösen mentették 

meg azok, akik ily módon is hozzájá-
rultak az állatpark fennmaradásához. 
A házaspár meghatódva segítette a 
komoly könyvmennyiséget Tündi 
autójába pakolni, de úgy tűnik, még 
egy forduló lesz majd a közeljövőben. 
Az állatpark igen informatív webol-
dallal is rendelkezik, érdemes rákat-
tintani, hiszen elénk tárul egy csodá-
latos világ, itt, egészen a közelünkben, 
másrészt a támogatás egyéb formáiról 
is tájékozódhatnak az állatbarátok. 
A járvány eltűnése után családi prog-
ramok, osztálykirándulások célpontja 
is lehetne a felsőlajosi MagánZoo ál-
latpark, amely egyébként idén ünnepli 
25. születésnapját.                        –séva– 
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